
BREZİLYA'DA düzenlenen G20 Liderler
Zirvesi sonrası yurda dönüşte uçakta

gazetecilerin sorularını yanıtladı. Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan asgari
ücret, emekli ve memur maaşlarında
yapılacak zamlarla ilgili mesajlar verdiği
açıklamalarında enflasyonda düşüş ya-
şandığını belirterek, “Toplumun hiçbir kesi-
mini enflasyona ezdirmeyeceğiz” dedi. Er-
doğan, amaçlarının vatandaşların, toplu-
mun bütün kesimlerinin alım gücünü kalıcı
olarak artırmak olduğunu söyledi.

“BİZİM AMACIMIZ ALIM GÜCÜNÜ KALICI OLARAK ARTIRMAK”

YUNUSEMRE Belediyesi, elektrik fat-
uralarını ödemediği için Fatih ve Haf-

sa Sultan mahalleleri karanlığa gömülü-
yor. Akşam karanlıkta kalan mahalle
sakinleri can ve mal güvenliklerinden
endişe ediyor. AK Parti Yunusemre İlçe
Başkanı İlkcan Durmaz, ilçede yaşanan
elektrik kesintileri hakkında sert eleştiril-
erde bulunarak, “Bu şehir bunu hak et-
miyor. Yunusemreli vatandaşlarımız,
beceriksiz bir yerel yönetim anlayışıyla
mağdur ediliyor” diye konuştu.

BECERİKSİZ YÖNETİM ANLAYIŞI MAĞDUR EDİYOR

MANİSA Barosu
Kadın ve Çocuk

Hakları Kolları Komisy-
onu, 20 Kasım Çocuk
Hakları Günü basın
açıklaması yaptı. Man-
isa Barosu Kadın ve
Çocuk Hakları Kolları
Komisyonu Başkanı Av. Beril Aras, ülkemizde ve
dünyada çocukların savaşlar, açlık ve yoksulluk gibi
zorluklarla mücadele ettiğini vurgulayarak, çocuk-
ların yaşam hakkını savunmanın önemine dikkat
çekti. Av. Beril Aras, "Çocukların yaşam hakkını
savunmak, sadece yasal bir yükümlülük değil,
toplumsal bir sorumluluktur” diyerek bu konuda her
bireye sorumluluk düştüğünü belirtti.

ÇOCUKLARIN YAŞAM HAKKINI SAVUNMAK TOPLUMSAL BİR SORUMLULUKTUR
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Manisa Barosu Kadın ve Çocuk Hakları Komisyonu, dünya genelinde çocukların savaşların gölgesinde açlık
ve yoksulluğun pençesinde bir yaşam sürdüğüne dikkat çekerek 2023 yılına ait korkutucu verileri paylaştı

MANiSA BAROSU’NDAN ENDiŞE VERiCi AÇIKLAMALAR:

20 Kasım Çocuk Hakları Günü basın 
açıklaması yapan Manisa Barosu Kadın ve
Çocuk Hakları Kolları Komisyonu Başkanı
Beril Aras, 2023 yılı itibarıyla çocuk 
istismarı ile ilgili 40 binden fazla dosya
açıldığını ve bu dosyaların büyük kısmının
cinsel istismar vakalarına dair olduğunu
belirterek, çocukların korunması için
daha etkin yasal düzenlemelerin 
yapılması gerektiğini vurguladı.

2023 YILINDA 40 BiNDEN
FAZLA ÇOCUK iSTiSMARI
DOSYASI AÇILDI!

Cinsel istismara maruz kalan çocukların yaşa göre 
dağılımları incelendiğinde; %30'unun 2-5, %40'ının 
6-10, %30'unun 11-17 yaş grubunda olduğu görülmektedir.
Bir başka deyişle olguların %70'ini küçük yaş grubu 
oluşturmaktadır. İstismara maruz kalan çocuklarda
kız/erkek oranı 3'tür. Yurt içi yayınlarda ise kız/erkek 
oranı birbirine yakın bulunmuştur. İstismarcıların %96'sı
erkek, %80'i de çocuğun tanıdığı birisidir.

İYİ Partili Özcan’dan 
asgari ücret çağrısı!

İYİ Partili Op. Dr. Gürhan
Özcan, asgari ücret ve emekli

maaşlarına ilişkin değerlendirmel-
erde bulunarak çözüm önerilerini
dile getirdi. Özcan, son yıllarda
asgari ücretle kamu çalışanları
arasındaki maaş farkının giderek
açıldığını belirtti. “Önceki yıllarda
kamu çalışanları asgari ücretin
yaklaşık 1,2 katı maaş alırken,
bugün bu fark iki katına çıkmıştır.
Buradaki sorun kamu çalışan-
larının maaşlarının yüksekliği
değil, asgari ücretlinin gelirinin
düşük olmasıdır” diyen Özcan,
asgari ücretin 28 bin TL’ye çıkarıl-
ması gerektiğini savundu.

TÜRKİYE Emekliler Partisi
(TEP) Manisa İl Başkanı Sü-

leyman Özerler, partinin kuruluş
süreci ve hedeflerine dair açıkla-
malarda bulundu. 14 Kasım
2023’te Yargıtay’a kuruluş evrak-
larının teslim edilmesiyle resmi
olarak faaliyete başlayan partinin
Manisa İl Teşkilatı, 10 Haziran
2024 tarihinde Manisa Valiliği’ne
yapılan başvuruyla çalışmalarına
başladı. Süleyman Özerler, 25
Mayıs 2024’ten bu yana Manisa
İl Başkanlığı görevini yürüttüğünü
belirterek, teşkilatlanma
sürecinde önemli adımlar attık-
larını söyledi.

MAHALLİ seçimlerin ardından
muhtarlık değişikliği yaşanan

mahallelerde halkın nabzını tut-
mak ve sorunları ilk ağızdan din-
lemek için sahaya inen Manisa İl
Emniyet Müdürü Fahri Aktaş,
Dinçer Mahallesi’ni ziyaret etti.
Aktaş, Dinçer Mahallesi’ni ziyaret
etti. Yeni muhtar Ali Dilek’le bir
araya gelen Aktaş, mahalle halkı
ve esnafla iç içe bir buluşma
gerçekleştirdi.

AK Parti Yunusemre İlçe Başkanı İlkcan Durmaz, Yunusemre Belediyesi’nin 8 aydır
ödeyemediği borçlar nedeniyle yaşanan kesintiler hakkında açıklamalarda bulundu

ŞEHZADELER Kent Konseyi Çocuk
Meclisi, 20 Kasım Dünya Çocuk

Hakları Günü kapsamında anlamlı bir
etkinlik düzenledi. 15 Temmuz
Demokrasi Meydanı’ndan başlayarak
Cumhuriyet Meydanı’nda sona eren
kortej yürüyüşü, Şeh- zadeler Belediye
Başkanı Gülşah Durbay, CHP Şe-
hzadeler İlçe Başkanı Mert Özköse-
men, Belediye Başkan Yardımcısı
Erdem Yıldırım ve Şehzadeler Kent
Konseyi Başkanı Yasemin Gümüş’ün
katılımıyla gerçekleşti. Etkinlikte çocuk-
lar, eşit haklar ve daha iyi yaşam şart-
ları taleplerini dile getirdi. 

Çocuklar hakları için yürüdü   

Başkan Balaban Yunusemre’yi
taş devrine döndürdü!

Türkiye Emekliler Partisi
Manisa’da teşkilatlanıyor 

Emniyet Müdürü Fahri Aktaş 
vatandaşı yalnız bırakmıyor!

Jandarma silah kaçakçılığına geçit vermiyor   
MANİSA'DA jandarma ekipleri bir
şahsın, yasadışı yollarla elde ettiği

tabancaları satacağı yönünde elde et-
tiği bilgiler doğrultusunda yaptığı op-
erasyonda şüpheli şahısla birlikte 9
adet ruhsatsız tabanca, tabaca şarjör-
leri ve fişekler ele geçirdi.   

Halkımızı enflasyona ezdirmeyeceğiz
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Cansu MERİÇ

Mahalli seçimlerin ardından

muhtarlık değişikliği yaşanan
mahallelerde halkın nabzını
tutmak ve sorunları ilk ağızdan

dinlemek için sahaya inen Ma-
nisa İl Emniyet Müdürü Fahri
Aktaş, Dinçer Mahallesi’ni zi-
yaret etti.

İl Emniyet Müdürü Fahri
Aktaş, mahalle ziyaretleri kap-
samında Dinçer Mahallesi’ni
ziyaret etti.

Yeni muhtar Ali Dilek’le bir
araya gelen Aktaş, mahalle
halkı ve esnafla iç içe bir bu-
luşma gerçekleştirdi.

Muhtar Ali Dilek’i maka-
mında ziyaret eden Fahri
Aktaş, yeni görevinde başarı-
lar dileyerek muhtarların de-
mokrasimizin temel
taşlarından biri olduğunu vur-
guladı.

Aktaş, “Muhtarlarımız sa-
dece yerel yönetimlerde değil,
devletin mahallelerdeki temsil-
cisi olarak önemli bir görevi
yerine getiriyor.

Halkın sorunlarını doğru-

dan dinleyerek çözüm süreç-
lerine destek olmayı önemsi-
yoruz” dedi.

EsnaF VE 
VaTanDaŞLaRLa

sOHBET ETTİ
Ziyaretin ardından mahalle

esnafını dolaşan Müdür
Aktaş,esnaf ve vatandaşlarla
bir süre sohbet etti. 

Esnafa bol kazanç dilekle-
rini ileten Aktaş, vatandaşların
talep ve önerilerini dikkatle
dinledi.

Esnafın sıcak karşılaması
ve mahalle halkının yoğun il-
gisi, ziyaretin samimi bir ha-
vada geçmesini sağladı.

MaHaLLE saKİnLERİ 
ZİYaRETTEn 

MEMnun KaLDI
Dinçer Mahallesi sakinleri,

İl Emniyet Müdürü Aktaş’ın zi-
yaretinden duydukları mem-
nuniyeti dile getirerek,
“Devletin ilgisini ve desteğini
yanımızda hissetmek bizleri

mutlu ediyor. 
Mahallemizdeki sorunların

çözümü için gösterilen çaba,
vatandaş olarak bizlere güven
veriyor” şeklinde konuştu.

Emniyet Müdürü Aktaş Manisa
halkını yalnız bırakmıyor!
Emniyet Müdürü Aktaş Manisa
halkını yalnız bırakmıyor!
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İl ve ilçe merkezlerinde 
3 günlük hava tahmini

HAVA DURUMU SAYFA

0236 234 26 50

GÖZDEM ECZANESİ 
0236 237 88 00

DENİZ ECZANESİ

MERKEZ ECZANESİ 

0236 211 30 15

0236 238 92 76

NÖBETÇİ 
ECZANELER
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SEVİM ECZANESİ 
1789 - Kuzey Karolina, ABD'nin 12. eyaleti oldu.
1791 - Albay Napoléon Bonaparte, generalliğe terfi ettirildi.
1877 - Edison, pikapı (ses kayıt cihazı) icat ettiğini duyurdu.
1919 - Mardin şehrinin kurtuluşu.
1938 - Atatürk'ün naaşı, törenle Etnoğrafya Müzesi'ndeki geçici istirahatgâhına getirildi.
1955 - Türkiye, İran, Irak, Pakistan ve Birleşik Krallık'ın katılımıyla Bağdat Paktı kuruldu.
1980 - Las Vegas - Nevada'da bir otelde çıkan yangında 87 kişi öldü, 650'den fazla yaralı
var.
1982 - Cumhurbaşkanı Kenan Evren, 1982 Türkiye anayasa referandumunda %95
"EVET" oyu veren Fatsa'da halka teşekkür etti.
1996 - Zagreb'te binlerce kişi muhalif radyo istasyonu, Radio 101'in kapatılmaması için
eylem yaptı.

GÜNÜN OLAYI

Sisli havada zincirleme kaza: 2 yaralı

Manisa’nın Kula ilçesinde
sisli havanın da etkisiyle görüş
mesafesinin azaldığı karayo-
lunda 3 araçlı zincirleme trafik
kazası meydana geldi. Kazanın
etkisiyle 2 otomobilin sürücüsü
yaralı olarak hastaneye kaldı-

rıldı.   
Kaza saat, 11.00 sıralarında

İzmir-Ankara D300 karayolu
Sanayi Kavşağı’nda meydana
geldi. Edinilen bilgiye göre İzmir
istikametinden Uşak istikame-
tine seyir halinde olan G.G. ida-

resindeki  otomobil Sanayi
Kavşağı trafik ışıklarına yaklaş-
tığı esnada duramayarak trafik
ışıklarında bekleyen G.A. idare-
sindeki otomobile arkadan
çarptı. Çarpışmanın etkisiyle
sürücüsünün kontrolünden
çıkan otomobil aynı istikamette
trafik ışıklarında bekleyen M.Ş.
idaresindeki otomobile çarptı.
Olayı gören vatandaşların du-
rumu 112 Acil Çağrı Merkezi’ne
bildirmesi üzerine olay yerine it-
faiye, ambulans ve polis ekip-
leri sevk edildi. Kazada
yaralanan otomobil sürücüsü

Gamzegül Genç ve bir diğer
otomobilin sürücüsü G.A. olay
yerinde yapılan ilk müdahalele-
rin ardından Kula Devlet Hasta-
nesi’nde kaldırıldı. 

Öte yandan kaza sebebiyle
İzmir-Ankara D300 karayolunun
Uşak istikametinde trafik bir
süre aksadı. Yaralı sürücülerin
hastaneye kaldırılması ve ka-
zaya karışan araçların yoldan
kaldırılması ile trafik akışı nor-
male döndü. Hastaneye kaldırı-
lan vatandaşların durumlarının
iyi olduğu öğrenilirken kaza ile
ilgili soruşturma başlatıldı. iHa 

Manisa’da sis yaşamı olumsuz etkiliyor
Manisa’nın Turgutlu ilçe-

sinde sabah saatlerinden itiba-
ren etkisini gösteren yoğun sis,
günlük yaşamı ve ulaşımı olum-
suz etkiledi. Görüş mesafesinin
yer yer 10 metreye kadar düş-
tüğü ilçede sürücüler ve yaya-
lar zor anlar yaşadı.

Sabahın erken saatlerinde
başlayan sis, özellikle trafikte
dikkatli olunmasını gerektirdi.
Görüş mesafesinin ciddi
oranda azalması nedeniyle
polis ekipleri, şehir merkezinde
ve ana arterlerde sürücülere

uyarılarda bulundu. Ekipler,
araç farlarının açık tutulmasını
ve hız sınırlarına uyulmasını ha-
tırlatarak trafik güvenliğini sağ-
lamaya yönelik önlemler aldı.

Yoğun sis yalnızca ulaşımı
değil, günlük yaşamı da etki-
ledi. Sis bulutu altında kalan
kent manzarası farklı bir atmos-
fer oluştururken, birçok kişi iş-
lerine ve okullarına gitmekte
güçlük çekti. Özellikle Tur-
gutlu’nun yüksek kesimlerinde
ve kırsal alanlarda sisin daha
yoğun olduğu belirtildi. aa

arkadan çarptı
Tır kamyona 

Manisa’nın Kula ilçesinde
tırın kamyona arkadan çarptığı
kazada 2 kişi yaralandı. Kaza,
saat 19.30 sıralarında İzmir-An-
kara D300 karayolu Kovukdere
rampalarında meydana geldi.
Edinilen bilgiye göre, Uşak’tan
İzmir istikametine doğru seyir
halinde olan Y.T.E. idaresindeki
tır, aynı yönde seyir halinde
olan C.A. idaresindeki kam-
yona arkadan çarptı. Çarpış-
manın şiddetiyle kupası
hurdaya dönen tır içerisinde sı-
kışan sürücü ile kontrolden çı-
karak devrilen ve 500 metre
ileride durabilen kamyon sürü-
cüsü yaralandı. Kazayı görenle-
rin ihbarı üzerine olay yerine
itfaiye, sağlık, jandarma ve tra-

fik polisleri sevk edildi. Kısa sü-
rede olay yerine gelen Manisa
Büyükşehir Belediyesi’ne bağlı
Kula İtfaiye Amirliği ekipleri, tırın
kupasında sıkışan sürücüye
müdahale etti. Yaklaşık 15 da-
kikalık çalışmanın sonunda sı-
kıştığı yerden kurtarılan tır
sürücüsü ile devrilen kamyon-
dan kendi imkanları ile çıkan
sürücü, olay yerinde yapılan ilk
müdahalelerin ardından Salihli
Devlet Hastanesi’ne sevk
edildi. 

Öte yandan kaza sebebiyle
İzmir-Ankara D300 karayolunun
İzmir istikametinde trafik bir
süre aksadı. Kazaya karışan
araçların yoldan kaldırılması ile
trafik akışı normale döndü.
Kaza ile ilgili soruşturma başla-
tıldı. iHa

uyuşturucu ele geçirildi
Turgutlu’da çok sayıda 

Manisa'da jandarma
ekipleri tarafından Turgutlu'da
yapılan operasyonda çok sa-
yıda sentetik ecza hapı ve exs-
tacy ele geçirildi. Manisa'da
Şehzadeler İlçe Jandarma Ko-
mutanlığı asayiş timleri tarafın-
dan yapılan araştırmada,
Turgutlu ilçesi Albayrak Mahal-
lesinde ikamet eden C.C. (45)
isimli şahsın evinde çok mik-
tarda uyuşturucu madde bu-
lundurduğu ve bu maddelerin
ticaretini yaptığı bilgisine ula-

şıldı. Manisa İl Jandarma KOM
Şube Müdürlüğü Narkotik tim-
lerinden alınan teknik destekle
birlikte harekete geçen Şehza-
deler İlçe Jandarma Komutan-
lığı ekiplerince şahsın evinde
yapılan arama sonucunda, 184
adet exstacy hap ile 101 adet
sentetik ecza hapı ele geçirildi.
Gözaltına alınan şüpheli C.C.
jandarmadaki işlemlerinin ar-
dından Turgutlu Cumhuriyet
Başsavcılığında sevk edilecek.
iHa
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Eksikler KUPA ile tamamlandı
Milli Eğitim Bakanlığı ta-

rafından hayata geçirilen Ku-
rumlar Arası Paylaşım Projesi
(KUPA) kapsamında Sarı-
göl'deki bir okul, ihtiyaçlarını
Isparta'da bulunan başkan bir
okuldan karşılayarak eksiklik-
lerini tamamladı.   

Milli Eğitim Bakanlığınca
mesleki ve teknik ortaöğretim,
okul ve kurumlarda mali kay-
naklardaki israfının önlenmesi,
bütçe imkânları ile eğitim or-
tamlarının etkin ve verimli kul-
lanımının sağlanması amacıyla
hayata geçirdiği Kurumlar
Arası Paylaşım Projesi (KUPA)
sayesinde Manisa'nın Sarıgöl
ilçesi Bağlıca Halil Duran İlk-
öğretim Okulu, eksik olan mal-
zemelerini Isparta'da bulunan
başka bir okuldan temin etti. 

Sarıgöl Bağlıca Halil Duran
İlköğretim Okulu Müdürü

Ahmet Balamutcu "MEB'in
Kurumlar arası paylaşım pro-

jesi olan 'KUPA' sayesinde
okullarda kullanılmayan fazla

araç gereçlerin bulunduğu sis-
temi inceledim.

Okulumuzun sıra ve bank-
larla daha güzel olacağını dü-
şünerek müracaat ettim.

Isparta'da bulunan okul
müdürü ile temasa geçip sıra
ve bankları yerel imkanlarımızı
kullanarak getirdik.

Öğrencilerimiz bu sıraları
çok sevdiler. Okul aile birliği-
mize teşekkür ediyorum. 

Okul ile ilgili her türlü araç
gereç sistemde var. İhtiyacı
olan okullarımız müracaat
edebilir. 

Kullanılmayan araç gereç-
leri sisteme girerek başka öğ-
rencilerin faydalanmasına
imkan sağlıyor. 

52 adet sıra ve bank takımı
geldi. Isparta Ali Orhan Kiri-

şoğlu İlkokulu müdür ve yar-
dımcılarını teşekkür ederim."
dedi. 

Sarıgöl İlçe Milli Eğitim Mü-
dürü Cezmi Yıldırak ise şunları
söyledi: "Örnek niteliğindeki
bu uygulama ile hem öğrenci-
lerin mutlu olması sağlandı
hem de okulun eksikleri ta-
mamlandı. 

Anlamlı faaliyetlerinden do-
layı okul idaresine ve emeği
geçen herkese teşekkür ede-
riz. 

Kurumlarda ihtiyaç dışı
olan eşyalarınızı uygulamaya
yükleyerek sizler de ihtiyaç sa-
hibi okullarla buluşturabilirsi-
niz ya da ihtiyacınız olan
malzemeleri bu uygulama
üzerinden temin edebilirsiniz."
iHa  

Jandarma silah kaçakçılığına geçit vermiyor   
Manisa'da jandarma

ekipleri bir şahsın, yasadışı
yollarla elde ettiği tabancaları
satacağı yönünde elde ettiği
bilgiler doğrultusunda yaptığı
operasyonda şüpheli şahısla
birlikte 9 adet ruhsatsız ta-
banca, tabaca şarjörleri ve fi-
şekler ekipler tarafından ele
geçirdi.   

Manisa'nın Şehzadeler il-
çesinde O.M. (66) isimli şahsın
yasadışı yollarla temin ettiği
tabancaları satacağı yönünde
bilgiler elde edilmesi üzerine
Manisa İl Jandarma Komutan-
lığı İstihbarat Şube Müdürlüğü
ve Yunusemre İlçe Jandarma
Komutanlığınca 19 Kasım Salı
günü yapılan operasyonda, 9
adet ruhsatsız tabanca, 9 adet

tabanca şarjörü ve 278 adet
tabanca fişeği ele geçirildi. 

apılan operasyonda gözal-
tın alınan O.M. işlemlerinin ar-

dından adliyeye sevk edilecek.
iHa  

Manisa'nın Turgutlu ilçesi semalarında
uçan sığırcık kuşları, gökyüzünde dansı andıran
görüntüler oluşturdu.

Turgutlu'da kent merkezi üzerinde akşam sa-
atlerinde gökyüzünde buluşan binlerce sığırcık
kuşunun birbirleriyle uyumlu şekilde uçması gö-
renlerin ilgisini çekti.

Gruplara bölünüp yeniden ahenkle bir araya

gelerek, güzel görüntüler oluşturan kuşlar, izle-
yenlere de keyifli dakikalar yaşattı. aa

Sığırcık kuşlarından
görsel şölen
Sığırcık kuşlarından
görsel şölen

Temizlik işleri personeline teşekkür 
Kula Belediye Başkan Vekili Semra Gün-

düz, Temizlik İşleri Müdürlüğü personeliyle bir
araya gelerek özverili çalışmalarından dolayı te-
şekkür etti. Kula Belediyesi Şantiye Hizmet Sa-
hası’nda gerçekleşen buluşmada Gündüz,
personelin ilçenin temizliği ve güzelliğini koruma
konusundaki kritik rolüne dikkat çekti. 

Toplantıda personelle sohbet eden Başkan
Vekili Gündüz, temizlik hizmetlerinin toplum sağ-
lığı ve şehir estetiği açısından önemini vurgula-
yarak şu ifadeleri kullandı: "Temizlik, yaşadığımız

şehre değer katan tüm hizmetlerin başlangıç
noktasıdır.

Sizler, ilçemizin güzelliğini koruyor ve toplum
sağlığına büyük katkı sağlıyorsunuz. Hem bele-
diyemiz hem de vatandaşlarımız için günlük ha-
yatımızın vazgeçilmez bir parçasısınız. 

Emek ve özveriniz için her birinize ayrı ayrı te-
şekkür ediyorum."Gündüz’ün konuşmasının ar-
dından, temizlik personelinin talepleri ve önerileri
de dinlenerek çözüm önerileri üzerine fikir alışve-
rişinde bulunuldu. Haber Merkezi 
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Manisa Barosu Kadın ve Çocuk Hakları Komisyonu, dünya genelinde çocukların savaşların gölgesinde açlık ve 
yoksulluğun pençesinde bir yaşam sürdüğüne dikkat çekerek 2023 yılına ait korkutucu verileri paylaştı

2023 yılında 40 binden fazla çocuk istismarı dosyası açıldı!
Manisa Barosu’ndan endişe verici açıklamalar:

Cansu MERİÇ 

20 KAsIM Çocuk Hakları
Günü basın açıklaması yapan
Manisa Barosu Kadın ve
Çocuk Hakları Kolları Komis-
yonu Başkanı Beril Aras, 2023
yılı itibarıyla çocuk istismarı ile
ilgili 40 binden fazla dosya
açıldığını ve bu dosyaların
büyük kısmının cinsel istismar
vakalarına dair olduğunu belir-
terek, çocukların korunması
için daha etkin yasal düzenle-
melerin yapılması gerektiğini
vurguladı.

Manisa Barosu Kadın ve
Çocuk Hakları Kolları Komis-
yonu,  20 Kasım Çocuk Hak-
ları Günü basın açıklaması
yaptı. Manisa Barosu Kadın ve
Çocuk Hakları Kolları Komis-
yonu Başkanı Av. Beril Aras,
ülkemizde ve dünyada çocuk-

ların savaşlar, açlık ve yoksul-
luk gibi zorluklarla mücadele
ettiğini vurgulayarak, çocukla-
rın yaşam hakkını savunmanın
önemine dikkat çekti.

Av. Beril Aras, "Çocukların
yaşam hakkını savunmak, sa-
dece yasal bir yükümlülük
değil, toplumsal bir sorumlu-
luktur” diyerek bu konuda her
bireye sorumluluk düştüğünü
belirtti.

Manisa Adalet Sarayı
önünde gerçekleşen açıkla-
maya Manisa Barosu Başkanı
Av. Sevgi Başak Yeşil Malay
ve avukatlar katıldı.

YOKsULLUK VE KÖTÜ 
EKOnOMİK ŞARTLAR 

ÇOCUK İŞÇİLİĞİnİ
ARTIRIYOR

Komisyon Başkanı Beril
Aras, yoksulluk ve kötü eko-
nomik koşulların çocuk işçili-

ğini artırdığına dikkat çekti.
Türkiye’de sokakta çalışan
720 bin çocuk olduğunu belir-
ten Aras, bu çocukların kayıt-
dışı çalıştırıldığını ve temel
haklardan mahrum kaldıklarını
ifade etti. 

Ayrıca, 2023 depreminde
4.5 milyon çocuğun etkilendi-
ğini ve bu çocuklardan bazıla-
rının kaybolduğunu da dile
getirerek, devletin kaybolan
çocuklar için yeterli takip ve
önlemleri almadığını eleştirdi.

ÇOCUK HAKLARI İÇİn 
ETKİn YAsAL 

DÜZEnLEMELER ŞART
Aras, Birleşmiş Milletler

Çocuk Hakları Sözleşmesi'ne
atıfta bulunarak, devletlerin
çocuk haklarını korumak için
belirli standartları uygulamakla
yükümlü olduğunu hatırlattı.
Aras, “Türkiye'de Çocuk Ko-

ruma Kanunu'nun tam anla-
mıyla işlevsel hale gelmedi.
Yasal düzenlemelerin bir an
önce güçlendirilmesi gereki-
yor. Çocukların güvenliği için
idari altyapının güçlendirilmesi
ve kurumlar arasında etkin bir
koordinasyon sağlanmalıdır”
dedi. 

"ÇOCUKLARIn MARUZ 
KALDIĞI İHLALLER

ARTIYOR"
Aras, dünya genelinde ço-

cukların karşı karşıya kaldığı
durumları da hatırlatarak, şu
ifadeleri kullandı:

“Bugün milyonlarca çocuk
savaşlar, açlık, kötü muamele
ve istismarın gölgesinde yaşa-
mını sürdürmek zorunda kalı-
yor. İsrail ve Filistin arasındaki
çatışmalarda Gazze'de
11.500’den fazla çocuğun ha-
yatını kaybettiği bildiriliyor. 

Yıkımın bu kadar büyük ol-
duğu bir dünyada, çocukların
yaşam hakkını savunmak zo-
rundayız.”

Ülkemizdeki çocuk istis-
marı ve çocuk evliliklerine dair
çarpıcı verileri paylaşan Aras,
“TÜİK verilerine göre 2023'te
15 yaşından küçük 130 çocuk
doğum yaptı. 

Bu sayı, 2021’de 117,
2019’da 152, 2018’de 198 idi.
15 yaşından küçük çocuk
anne sayısı 2001 yılında ise 2
bin 730'du. 

Çocukların cinsel istismarı
hakkında 2023'te 40 binden
fazla dosya açıldı.

Adalet Bakanlığı'nın Nisan
2024'te yayınladığı ‘Adalet
İstatistikleri 2023’ raporuna
göre, ‘çocukların cinsel istis-
marı’ iddiası ile 2023 yılında
40.713 yeni dosya açıldı ve bu
dosyalarda 36.275 şüpheli yer
aldı. Dünya Çocuk Hakları Gü-
nü’nde çocukların maruz kal-
dığı tüm mağduriyetler sayılıp
dökülmesine ve bir takım
çözüm önerileri getirilmesine
rağmen durumda bir değişme
olmadığı gibi aksine her sene
olumsuz verilerde büyük artış-
lar yaşanmaktadır Ülkemizde,
Anayasa tarafından devleti-
mize verilmiş olan, çocuğun
korunması ve gelişiminin sağ-
lanması görevi tam olarak ye-

rine getirilememektedir” dedi.
Manisa Barosu Başkanı Av.

Sevgi Başak Yeşil Malay, Ata-
türk'ün çocuklara verdiği de-
ğere atıfta bulunarak,
“Cumhuriyetimizde çocukları
‘geleceğin gülü, yıldızı, mutlu-
luk parıltısı’ olarak tanımlayan
bir liderin izinden gidiyoruz.
Ancak bugün, çocuklarımızın
en temel haklarını korumakta
başarısızız” dedi. Malay, Di-
yarbakır'da ailesi tarafından
öldürülen Narin ve bir bara-
kada çıkan yangında hayatını
kaybeden 5 kardeşin trajik hi-
kayelerini örnek göstererek,
devletin bu konuda daha etkin
politikalar üretmesi gerektiğini
söyledi.

MAnİsA’DA 20 Kasım
Dünya Çocuk Hakları Günü do-
layısıyla Şehzadeler Kent Kon-
seyi Çocuk Meclisi’nin
öncülüğünde kortej yürüyüşü
düzenlendi. Çocuklar, haklarına
dikkat çekerek yetişkinlere
çağrıda bulundu.   

Şehzadeler Kent Konseyi
Çocuk Meclisi, 20 Kasım
Dünya Çocuk Hakları Günü
kapsamında anlamlı bir etkinlik
düzenledi. 15 Temmuz Demok-

rasi Meydanı’ndan başlayarak
Cumhuriyet Meydanı’nda sona
eren kortej yürüyüşü, Şehzade-
ler Belediye Başkanı Gülşah
Durbay, CHP Şehzadeler İlçe
Başkanı Mert Özkösemen, Be-
lediye Başkan Yardımcısı
Erdem Yıldırım ve Şehzadeler
Kent Konseyi Başkanı Yasemin
Gümüş’ün katılımıyla gerçek-
leşti. Etkinlikte çocuklar, eşit
haklar ve daha iyi yaşam şart-
ları taleplerini dile getirdi. 

DURBAY: 
“ÇOCUKLARIn sEsİ

OLMAK İÇİn BURADAYIZ” 
Kortej yürüyüşü öncesinde

15 Temmuz Demokrasi Meyda-
nı’nda bir konuşma yapan Şeh-
zadeler Belediye Başkanı
Gülşah Durbay, etkinliğin öne-
mine dikkat çekerek “Ben
bugün çok mutluyum. Şehza-
deler'in belediye başkanı olarak
ilk defa bir çocuk yürüyüşü ger-
çekleşiyor kentimizde. Çocuk-
lar haklarına sahip çıkıyorlar.
Diliyorum ki çocukların çalıştırıl-
madığı, çocuk işçiliğinin bittiği,
çocuk gelinlerin olmadığı ve
çocukların eşit imkânlara sahip
olduğu, hem eğitimde, hem gı-
daya erişimde, hem de güvenli
sokaklarda oynamakta eşit
haklara sahip olduğu bir ülke
için biz var gücümüzle çalışıyo-
ruz. Bugün Şehzadeler'de ilk
defa çocuklardan oluşan kent
konseyinde çocuk konseyimizi
kurduk. Kent Konseyi Başkanı-
mız Yasemin Hanım da burada.
Umarım çok daha güzel gün-
lerde bugünün sıradan bir gün-

müş gibi kutlarız. Çünkü o gün
biraz çok var gibi görünüyor
ama eşit eğitim, eşit gıdaya eri-
şim, eşit oyun hakkı tüm ço-
cukların hakkı. Biz de bugün
aslında çocukların sesine ses
olmak için buradayız” dedi. 

“EĞİTİMDE, sAĞLIKTA, 
OYUnDA EŞİTLİK 

TALEP EDİYORUZ”
Çocuk Meclisi Yürütme

Kurulu üyeleri Ecrin Gökçe Çe-
lebi ve Tuğşad Kağan Yılmaz,
20 Kasım Dünya Çocuk Hakları
Günü nedeniyle yaptıkları açık-
lamada şunları söyledi: “20
Kasım 1989’da Birleşmiş Mil-
letler Genel Kurulu, Çocuk
Hakları Sözleşmesi’ni kabul
ederek bu günü Dünya Çocuk
Hakları Günü ilan etti. Bu söz-
leşme, çocuk haklarında köklü
değişimlere yol açmış ve
bugün biz çocukların hakları
için temel bir uluslararası metin
olmuştur. Sözleşme, her çocu-
ğun özel ilgi ve yardıma hakkı
olduğunu, yaşam şartlarının iyi-
leştirilmesi için uluslararası iş
birliğinin önemini vurgulamak-

tadır. Ancak günümüzde hâlâ
pek çok coğrafyada çocuk
hakları ihlalleri devam ediyor.
Savaşlardan, yoksulluktan ve
eşitsizlikten en çok etkilenen
biz çocuklarız. Tüm çocuklar
için eşit bir dünya ve eşit haklar
istiyoruz. Eğitimde, sağlıkta,
oyunda ve temel ihtiyaçları-
mızda eşitlik sağlanmasını
talep ediyoruz. Siz yetişkinler-
den bizi duymanızı, çocuk hak-
ları için birlikte çalışmayı talep
ediyoruz. Biz de Şehzadeler
Kent Konseyi Çocuk Meclisi

olarak, tüm çocuklar adına
çaba göstereceğiz. Hiçbir arka-
daşımızın kötü muamele gör-
mediği, eşit hakların sağlandığı
bir geleceği hep birlikte inşa
edeceğiz." Çocuk Meclisi, Şeh-
zadeler’de yaşayan tüm çocuk-
lar adına mücadeleye devam
edeceklerini ve eşit hakların
sağlandığı bir gelecek için ye-
tişkinlerle birlikte çalışacaklarını
vurgulayarak etkinliği tamam-
ladı. Çocukların anlamlı mesajı,
yetişkinlerden de büyük alkış
aldı. İHA 

Çocuklar hakları için yürüdü   Çocuklar hakları için yürüdü   

MAnİsA İl ve İlçe Tarım Müdür-
lükleri tarafından yürütülen Hasat

Öncesi Pestisit Denetimi Programı
kapsamında, bitki koruma ürünleri-

nin etikete uygun kullanımını sağla-
mak, insan sağlığına yönelik riskleri
önlemek, doğal dengeyi korumak
ve sürdürülebilir bitkisel üretimi
desteklemek amacıyla denetim ve
numune alım çalışmaları sürüyor.

Sezon itibariyle hasadı devam
eden ıspanak ve marul ürünlerin-
den numune alımları, teknik perso-
neller tarafından titizlikle
gerçekleştiriliyor. 

Alınan numuneler, pestisit kalın-
tısı analizleri için Balıkesir Gıda

Kontrol Laboratuvar Müdürlüğü’ne
gönderiliyor.

Bu denetimlerle, üreticilerin bitki
koruma ürünlerini reçeteli ve bilinçli
bir şekilde kullanması teşvik edili-
yor. Reçetesiz ilaç kullanımının
önüne geçilirken, tüketicilerin sağ-
lığı da güvence altına alınıyor.

Manisa’da sürdürülen bu çalış-
malar, güvenilir gıda üretimini des-
teklerken, doğal denge ve insan
sağlığını koruma hedeflerini de ön-
celikli kılıyor. Haber Merkezi 

Manisa’da hasat öncesi
denetimler sürüyor! 
Manisa’da hasat öncesi
denetimler sürüyor! hayatını kaybetti

Mehmet Baştuğ 
Burhan AKDEMİR
Uzun yıllar Milliyetçi Hareket Partisi

(MHP) İl Genel Meclis üyeliği yapan, Sü-
merbank'tan emekli olan Mehmet Baş-
tuğ hayatını
kaybetti. MHP
camiasının sevi-
len isimlerinden
olan Baştuğ,
vefatıyla ailesi,
sevenleri ve
partililerini de-
rinden üzüntüye
boğdu. Mehmet
Baştuğ’un ce-
nazesi, 21
Kasım 2024
Perşembe günü
(bugün) öğle namazını takiben Yeni Ca-
mi'den kaldırılacak. Baştuğ'un vefat ha-
berini, eski dostları ve yakınları da sosyal
medyada paylaştı. 
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İYİ Partili Elbirler’den çocuk hakları 
için acil eylem çağrısı!

CANSU MERİÇ

20 KASIM Dünya Çocuk
Hakları Günü’nde Türkiye’nin
çocuk hakları karnesi alarm ve-
riyor. İYİ Parti Yunusemre İlçe
Başkanı Hayriye Banu Elbirler,
çocuk haklarının ihmal edildi-
ğini vurgulayarak kapsamlı bir
eylem planı ile çözüm çağrı-
sında bulundu.

Türkiye’de 22 milyon 200
bin çocuğun büyük bir kısmı
temel haklardan mahrum bir
yaşam sürüyor. 20 Kasım
Dünya Çocuk Hakları Günü do-
layısıyla açıklama yapan İYİ
Parti Yunusemre İlçe Başkanı
Hayriye Banu Elbirler, ülkemizin
çocuk hakları karnesini “endişe

verici” olarak değerlendirdi.
TÜİK verilerine göre çocuk

haklarının ihlal edildiğini göste-
ren çarpıcı rakamları paylaşan
Elbirler, son 10 yılda 210 bin-
den fazla çocuğun cinsel istis-
mara uğradığını, 2023 yılında
ise 11 bin 177 çocuğun evlen-
dirildiğini belirtti.

Eğitim, sağlık ve sosyal
koruma alanlarında ciddi ek-
siklikler olduğunu ifade eden
Elbirler, “7 milyondan fazla ço-
cuğumuz yoksulluk içinde ya-
şıyor. 612 bin çocuğumuz ise
eğitimden mahrum bırakıldı.
Bu tablo, çocuklarımızın gele-
ceğini tehdit ediyor” dedi.

Mustafa Kemal Atatürk’ün
“Vatanı korumak, çocukları

korumakla başlar” sözünü ha-
tırlatan Elbirler, devletin ço-
cukları koruma konusundaki
yetersizliğini eleştirdi.

SORUNLAR BİLİNİYOR 
AMA İKTİDAR 

ÇÖzÜM ÜRETMİYOR
Elbirler, çocuk işçiliği, bes-

lenme bozukluğu ve şiddet
gibi sorunların giderek arttığını
belirterek şöyle konuştu: “Bir
milyondan fazla çocuk okul
yerine çalışmak zorunda bıra-
kılıyor.

Her dört çocuktan biri ise
ya obez ya da yetersiz besle-
niyor. Sağlık Bakanlığı’nın ye-
terli denetim yapmaması
nedeniyle yeni doğan birçok
bebeğin yaşam hakkı elinden

alınmıştır. Üstelik bu acı tablo-
dan haberdar olan iktidar sa-
hipleri, çözüm üretmek yerine
duyarsız açıklamalar yapmayı
tercih etmektedir.”

Elbirler, İYİ Parti’nin çocuk
haklarının korunması için kap-
samlı bir çalışma yürüttüğünü
belirtirken 16-17 Kasım’da dü-
zenlenen Şiddet ve Şiddetle
Mücadele Çalıştayı kapsa-
mında çocuklara yönelik özel
bir çalışma grubu oluşturdukla-
rını söyledi.

"GELECEğİMİz İÇİN 
KARARLIYIz"

Elbirler açıklamasını şu söz-
lerle tamamladı: “Çocuklarımız,
toplumun geleceğini inşa eden
en değerli varlıklarımızdır. 

Onların sağlıklı, güvenli ve
mutlu bir yaşam sürmesi için
elimizden geleni yapacağız. İYİ
Parti olarak çocuklarımızın hak-
larını savunmaya ve onların ge-
leceğini korumaya kararlıyız. 

Türkiye’nin çocuk hakları
karnesini değiştirecek adımları

atmaktan asla vazgeçmeyece-
ğiz.”

23 Kasım’da yapılacak
Sonuç Bildirgesi Toplantısı ile
kamuoyuna sunulacak olan
çocuk raporunda İYİ Parti’nin
kapsamlı çözüm önerileri yer
alacak.

İYİ Partili Gürhan Özcan, asgari ücret ve emekli maaşlarına ilişkin değerlendirmelerde bulundu… Özcan maaşlarla ilgili öneri de sundu

İYİ Partili Gürhan Özcan’dan asgari ücret çağrısı!

Burhan AKDEMİR

İYİ Partili Op. Dr. Gürhan
Özcan, asgari ücret ve emekli
maaşlarına ilişkin değerlendir-
melerde bulunarak çözüm öne-

rilerini dile getirdi. Özcan, as-
gari ücretle kamu çalışanları
arasındaki gelir makasının ka-
panması gerektiğini ve emekli-
lere 8 bin TL seyyanen zam
yapılmasının zorunlu olduğunu

ifade etti.
"ASGARİ ÜCRET EN Az 

28 BİN TL OLMALI"
Özcan, son yıllarda asgari

ücretle kamu çalışanları arasın-
daki maaş farkının giderek açıl-
dığını belirtti. 

“Önceki yıllarda kamu çalı-
şanları asgari ücretin yaklaşık
1,2 katı maaş alırken, bugün bu
fark iki katına çıkmıştır. Bura-
daki sorun kamu çalışanlarının
maaşlarının yüksekliği değil,
asgari ücretlinin gelirinin düşük
olmasıdır” diyen Özcan, asgari
ücretin 28 bin TL’ye çıkarılması
gerektiğini savundu.

Asgari ücretin güncel eko-
nomik koşullar karşısında eridi-
ğini ve vatandaşların temel
ihtiyaçlarını dahi karşılayamadı-
ğını vurgulayan Özcan, “Mani-
sa’da sıradan bir evin kirası
asgari ücrete denk geliyor. Va-
tandaşlarımız, bırakın geçin-
meyi, temel gıda ihtiyaçlarını

bile karşılayamıyor” ifadelerini
kullandı.

"EMEKLİLERE 8 BİN TL 
SEYYANEN zAM

YAPILMALI"
Emeklilerin durumuna da

değinen Özcan, “Emeklilerimiz
doğal gaz faturasını ödeyemez,
sosyal hayata katılamaz du-
rumdadır. 

Diğer ülkelerde emekliler
seyahat edebilirken, bizim
emeklimiz kahveye bile gide-
mez halde. 

Hükümet, emeklilere acilen
8 bin TL seyyanen zam yapma-
lıdır” dedi.

"ADİL VERGİ VE 
TASARRUF 

TEDBİRLERİ ŞART"
Kaynak yaratma konusunda

önerilerde bulunan Özcan, adil
bir vergi sistemi, tasarruf ted-
birleri ve şatafattan kaçınılması
gerektiğini söyledi. Makam
araçlarının yüzde 90’ının satıla-

bileceğini, gereksiz araç tahsis-
lerinin sonlandırılabileceğini ve
danışman sisteminin revize
edilmesi gerektiğini belirtti.

"BELEDİYELER ALT 
GELİRLİ VATANDAŞLARA 

YÖNELMELİ"
Belediyelerin asli görevle-

rine dönmesi gerektiğini ifade

eden Özcan, futbol tartışmaları
yerine dar gelirli vatandaşlara
yönelik projelerin hayata geçi-
rilmesi çağrısında bulundu.
Özcan, “Eğer ailelerin insanca
bir geliri olursa ne aile içi huzur-
suzluk yaşanır, ne cinayetler ne
de yanlış yollara sapmalar olur”
dedi.

AK Parti Yunusemre İlçe Başkanı İlkcan Durmaz, Yunusemre Belediyesi’nin 8 aydır ödemediği borçlar nedeniyle yaşanan kesintiler hakkında açıklamalarda bulundu

Başkan Balaban Yunusemre’yi taş devrine döndürdü!

Cansu MERİÇ

GEÇTİğİMİz günlerde ilçe
kongresi sürecini tamamlaya-

rak tekrardan Yunusemre AK
Parti İlçe Başkanı olarak seçi-
len İlkcan Durmaz, Yunusemre
Belediyesi'nin 8 aydır borçla-

rını ödemediği için elektrik ke-
sintisi yaşanan mahalleler
hakkında açıklamalarda bu-
lundu. 

Sosyal medyada mahalle
sakinlerinin şikayetlerini içeren
bir video paylaşan AK Partili
Durmaz, “Bu şehir bunu hak
etmiyor” diyerek mevcut yö-
netimi iş bilmezlikle suçladı.
Hafsa Sultan ve Fatih mahal-
lelerindeki aydınlatma direkle-
rinin elektrik faturalarının
ödenmemesi nedeniyle so-
kakların karanlıkta kaldığını
vurgulayan AK Partili Durmaz,
“Mevcut yönetimden, daha
önce dediğimiz gibi, yeni yatı-
rımlar zaten beklemiyoruz.

AK Parti döneminde yapı-
lanları devam ettirmeyi dahi
beceremiyorlar” dedi.

“BU ŞEHİR BUNU 
HAK ETMİYOR”

Sosyal medya üzerinden
mahalle sakinlerinin tepkilerini
içeren bir video paylaşan Dur-
maz, şöyle konuştu: “Bu şehir
bunu hak etmiyor. 

Yunusemre halkı, iş bilmez
bir yerel yönetim anlayışıyla
her geçen gün daha fazla
mağdur ediliyor.”

“PARAYI YANDAŞLARA 
DAğITMAYI BIRAKIN!”

CHP’li Yunusemre Bele-
diye Başkanı Semih Balaban’a
çağrıda bulunan Durmaz,
“Sayın Başkan, şirketlerinizde
huzur hakkı adı altında Yunu-
semrelilerin paralarını yandaş-
larınıza dağıtmak yerine
elektrik faturalarını ödeyin ki
vatandaşlarımız da mahallele-

rinde huzur bulabilsinler. 
Sizden tek bir beklentimiz

var, görevinizi yerine getirin."
dedi. 

Türkiye Emekliler Partisi Manisa’da teşkilatlanıyor 
Burhan AKDEMİR

Türkiye Emekliler Partisi
(TEP) Manisa İl Başkanı Süley-
man Özerler, partinin kuruluş
süreci ve hedeflerine dair
açıklamalarda bulundu. 14
Kasım 2023’te Yargıtay’a ku-
ruluş evraklarının teslim edil-
mesiyle resmi olarak faaliyete
başlayan partinin Manisa İl
Teşkilatı, 10 Haziran 2024 tari-
hinde Manisa Valiliği’ne yapı-
lan başvuruyla çalışmalarına
başladı. Süleyman Özerler, 25
Mayıs 2024’ten bu yana Ma-
nisa İl Başkanlığı görevini yü-
rüttüğünü belirterek,
teşkilatlanma sürecinde
önemli adımlar attıklarını söy-
ledi.

Süleyman Özerler, il teşki-
latının ardından Yunusemre,
Soma, Şehzadeler ve Saru-

hanlı ilçelerine başkanlık ata-
malarının yapıldığını, Saruhan-
lı’da ilk ilçe kongresinin 9
Kasım 2024 tarihinde gerçek-
leştirildiğini ifade etti. Manisa
genelinde diğer ilçelerde de

örgütlenme çalışmalarının
devam ettiğini belirten Özerler,
TEP’in ülke genelinde 48 ilde
atama gerçekleştirdiğini, 28
ilde ise teşkilatlanmasını ta-
mamladığını aktardı.

TEP’in kuruluş amacını an-
latan Özerler, partinin Atatürk
ilke ve inkılapları doğrultu-
sunda hareket ettiğini vurgula-
yarak, adaletin ve hukukun
üstünlüğünü sağlamak, kuv-

vetler ayrılığını korumak ve
insan hakları ile basın özgürlü-
ğüne gereken önemi vermek
gibi temel ilkeleri benimsedik-
lerini ifade etti. Ayrıca emekli-
lerin, çalışanların, çiftçilerin ve
köylülerin yaşam standartlarını
yükseltmeyi hedeflediklerini
belirtti.

Partinin çözüm önerileri
arasında sağlık ve eğitimin ta-
mamen ücretsiz hale getiril-
mesi, özel sağlık ve eğitim
kuruluşlarının zamanla devlet-
leştirilmesi gibi konuların bu-
lunduğunu söyleyen Özerler,
“Halk bakkalı, halk fırını, halk
kasabı ve halk manavları açıl-
masını planlıyoruz. Milletvekili
emekliliği kaldırılacak ve en
fazla iki dönem kuralı getirile-
cek. Ayrıca emeklilere yılda
dört maaş ikramiye verilmesi
için çalışacağız” dedi.

Cumhuriyetin temel ilkele-
rinden uzaklaşıldığını ifade
eden Özerler, güvenlik, sağlık
ve eğitim krizlerinin yanı sıra
mülteci sorununun da önemli
bir gündem maddesi oldu-
ğunu vurguladı. Özerler “Cum-
huriyeti kuranlar, güvenlik,
sağlık ve eğitimin parasız ola-
cağını garanti etmişti. Ancak
bugün bu ilkeler uygulanmıyor.
Genel merkezimiz iktidarı, il
teşkilatlarımız ise yerel yöne-
timleri yakından takip ediyor.
Eksikleri tespit ederek kamuo-
yuyla paylaşacağız” dedi.

TEP’in sermayeden çok
emeği ön planda tutan bir an-
layışı benimsediğini belirten
Süleyman Özerler, partinin
halk odaklı politikalarla top-
lumsal düzeni sağlamayı
amaçladığını ifade ederek ko-
nuşmasını sonlandırdı.
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Brezilya ziyareti dönüşünde önemli açıklamalarda bulunan Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, asgari 
ücret, emekli ve memur zammı konusunda, “Toplumun hiçbir kesimini enflasyona ezdirmeyeceğiz” dedi.

Halkımızı enflasyona ezdirmeyeceğiz!
Brezilya'da düzenlenen

G20 Liderler Zirvesi sonrası
yurda dönüşte uçakta gazete-
cilerin sorularını yanıtladı.
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan asgari ücret, emekli
ve memur maaşlarında yapıla-
cak zamlarla ilgili mesajlar ver-
diği açıklamalarında
enflasyonda düşüş yaşandı-
ğını belirterek, “Toplumun hiç-
bir kesimini enflasyona
ezdirmeyeceğiz” dedi.

Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Brezilya'nın
Rio de Janeiro kentinde dü-
zenlenen G20 Liderler Zirve-
si'ndeki temaslarını
tamamlamasının ardından Tür-
kiye'ye döndü. 

Dönüş yolunda uçakta ga-
zetecilerin gündeme dair soru-
larını yanıtlayan Erdoğan,
Brezilya temasları, Bahçeli'nin
'Öcalan' açıklamaları sonrası
gerçekleştirilen ikili görüşme,
asgari ücret gibi pek çok ko-
nuya ilişkin önemli açıklama-
larda bulundu. 

Brezilya'nın ev sahipliğinde
düzenlenen G20 Liderler Zir-
vesi'ne katılmak üzere gittikleri
Rio de Janeiro ziyaretini ta-
mamladıklarını belirten Erdo-
ğan, zirve sonrası yaptıkları
basın toplantısında hem zir-
veyle hem de diğer konularla
ilgili kanaatlerini paylaştıklarını
hatırlattı.

G20'nin, dünya ekonomisi-
nin yüzde 85'ini, nüfusunun
üçte ikisini temsil eden istişari
bir platform olduğunu ifade
eden Erdoğan, Türkiye'nin,
2015 yılındaki G20 dönem
başkanlığı sırasında çok
önemli konuları gündeme ge-
tirdiklerini anımsattı.

Terörle mücadele, gıda gü-
venliği, göç krizi, enerji güven-
liği gibi konuların bugün de
insanlığın ana gündem mad-
deleri arasında yer aldığına
işaret eden Erdoğan, Brezil-
ya'nın "Adil Bir Dünya ve Sür-
dürülebilir Bir Gezegen İnşa
Etme" temasıyla yürüttüğü
dönem başkanlığındaki çalış-
malara Türkiye'nin aktif şe-
kilde iştirak ettiğini söyledi.

Erdoğan, Zirvenin ana ko-
nularını "Açlık ve Yoksullukla
Mücadele" ile "Uluslararası
Kuruluşların Reformu"nun
oluşturduğuna işaret ederek,
iklim değişikliği ve enerji dö-
nüşümü konusunda da görüş
alışverişinde bulunduklarını,
oturumlarda, bu konularla ilgili
girişimleri ve geleceğe yönelik
değerlendirmeleri dile getirdik-
lerini aktardı.

Zirve kapsamında Türki-
ye'nin dış politikasının vicdani
ve girişimci yönünü vurguladı-
ğını ifade eden Erdoğan, şun-
ları kaydetti:

"Zirvede, Gazze ve Lüb-
nan'a yönelik İsrail saldırganlı-
ğına dikkat çektim.
Girişimlerimiz neticesinde G20
Liderler Bildirgesi'nde Gaz-
ze'ye dair güçlü cümleler
kabul edildi. 

Lübnan'daki tehlikeli tırma-
nışın yanı sıra Gazze'ye insani
yardımların ulaştırılmasının

önündeki engellerin kaldırıl-
ması çağrısı da liderler düze-
yinde kayda geçirildi.
Malumunuz, milli gelire oranla
dünyada en fazla insani yar-
dım yapan ülkelerden biriyiz.
Brezilya Dönem Başkanlığı'nın
'Açlık ve Yoksulluğa Karşı Kü-
resel İttifak' girişimine kurucu
üye olarak destek verdik.

G20 üyelerini, İttifak'ın ça-
lışmalarında gıda israfının az-
altılması ile 'Sıfır Atık'
girişimlerini öncelik haline ge-
tirmeye davet ettik. 

Son 22 yılda hayata geçir-
diğimiz politika ve projelerle
ihtiyaç sahibi vatandaşlarımı-
zın daima yanında olduk. 

Dünyanın en kapsayıcı
sosyal güvenlik sistemlerinden
birini kurarak, sosyal devlet
vasfımızın gereğini yerine ge-
tirdik. 

Ülkemizin içinde bulun-
duğu ekonomik şartlar ne
olursa olsun, mazluma, fakire,
garip gurebaya kucak açan
sosyal politikamızdan asla
taviz vermiyoruz."

"Biz, yardIMlarIMIzI 
yaPMaya GayreT 

edeCeĞiz"
"Brezilya'da düzenlenen

G20 Zirvesi'nde açlık ve yok-
sulluk, zatıalinizin belirttiği gibi
ana tema olarak işlendi. 

İngiltere merkezli saygın bir
araştırma kuruluşunun rapo-
runa göre son 3 yılda Türkiye,
Gayri Safi Milli Hasılası'na
oranla dünyanın en fazla yar-
dım yapan ülkesi seçildi. Bu
rapordaki insani yardım yapan
ülke sıralamasında Türkiye bi-
rinci sırada.

Dünya kaynaklarının yüzde
70'ini tüketen Batılı ülkeler ise
açlıkla ve yoksullukla mücade-
lede Türkiye'nin gerisinde yer
alıyorlar. Bu durumu nasıl de-
ğerlendirmek lazım, nasıl oku-
yorsunuz?" sorusuna
Erdoğan, "Biz öncelikle üzeri-
mize düşeni yapmakla görevli-
yiz ve bunu da yaptık,
yapıyoruz. 

Bundan sonra da tereddüt-
süz buna devam edeceğiz."
cevabını verdi.

“BiziM aMaCIMIz alIM 
GÜCÜNÜ KalICI 

OlaraK arTIrMaK”

"Malum yine yıl sonu ve
herkesin gözü kulağı hem çalı-
şanların hem emeklilerin ma-
aşlarındaki artışlarda ama biz
biliyoruz ki esas mesele alım
gücü efendim. 

Enflasyonda bir düşüş var
ve bu düşüş önümüzdeki
dönem hem çalışanın hem
emeklinin hayatına nasıl yansı-
yacak acaba?" sorusu üzerine
de Erdoğan, amaçlarının va-
tandaşların, toplumun bütün
kesimlerinin alım gücünü kalıcı
olarak artırmak olduğunu söy-
ledi.

Erdoğan, bunun da yolu
enflasyonu kalıcı şekilde tek
haneye düşürmekten geçti-
ğine işaret ederek "İlk yılımızı
dezenflasyona geçiş olarak
öngörmüştük.

Mayıs ayından bu yana
enflasyonda düşüş var ve bu
düşüş devam edecek. 2025
yılında özellikle hem para poli-
tikasının gecikmeli etkisi hem
maliye politikasında bütçe açı-
ğının azalması hem de fiyatları
bir şekilde bütçe imkanları
çerçevesinde enflasyon hedefi
paralelinde oluşturmamız, en-
flasyonu düşürmeye devam
edecek." ifadelerini kullandı.

Asgari ücretlilere geçen yıl
yüzde 107 buçuk zam verdik-
lerini aktaran Erdoğan, sözle-
rini şöyle sürdürdü:

"Geçen sene enflasyon
yüzde 65'ti. 

Bu sene biz yüzde 49 zam
verdik.

Ekim ayı itibarıyla enflas-
yon yüzde 49'un altında. 

Yani yılı da Merkez Banka-
mızın tahminlerine göre yüzde
44 civarında bir rakamla ta-
mamlayacağız. 

Özetle biz ne emeklimizi ne
memurumuzu ne asgari ücret-
limizi, toplumun hiçbir kesimi
enflasyona ezdirmeyeceğiz.

Son 22 yılda da resim
buydu, son 1 yılda da aynı şe-
kildeydi, bu sene içerisinde
değişmedi. 

Muhalefet bu konuyu istis-
mar ediyor ama biz önümüz-
deki dönemde de aynı
prensipler çerçevesinde hare-
ket edeceğiz ve enflasyonun
üzerinde, çalışanlarımıza alım
gücünü koruyacak çerçevede

muamele edeceğiz ama aslo-
lan, enflasyonun kalıcı bir şe-
kilde düşürülmesidir.

Vatandaşlarımızın aldığı
temel mallarda enflasyon
yüzde 28,5. Sebze meyve
gıda dahil mallarda ise yüzde
40 civarında."

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
enflasyonu halihazırda biraz
yüksek tutanın, kira ve özel
eğitim gibi hizmetlerdeki en-
flasyon olduğunu belirterek
"Enflasyon kalıcı bir düşüş
trendine girdi, inşallah bu şe-
kilde de yoluna devam ede-
cek. Diğer bir basın
mensubunun, "Hem siz hem
MHP lideri Sayın Devlet Bah-
çeli aslında her fırsatta Cum-
hur İttifakı'ndaki uyuma ve
birlikteliğe dikkati çekiyor,
vurgu yapıyor. Geçen hafta da
Sayın Bahçeli ile bir görüşme-
niz oldu. 

Bu görüşme diğerlerinden
biraz daha önemliydi. 

Çünkü bu Sayın Bahçe-
li'nin terörist başı çıkışının ar-
dından yaptığınız ilk görüşme
oldu. 

Öncelikle bu konuyu nasıl
ele aldınız ve bununla birlikte
umut hakkıyla ilgili bir değer-
lendirme yaptınız mı?" soru-
suna Erdoğan, şu
değerlendirmelerde bulundu:

"Devlet Bey ile bizim yaptı-
ğımız görüşme, özellikle Cum-
hur İttifakı'nın uyumu,
insicamı, birlikteliği ile Türki-
ye'nin içinde bulunduğu siyasi
ve sosyal konjonktürde kritik
önemdedir.

Bizim aramızda bir anlaş-
mazlık, bir uyuşmazlık, bir fikir
ayrılığı asla yoktur ama birileri
'Cumhur İttifakı bölündü, çat-
ladı' gibi iddiaları ileri sürüyor.
Ana muhalefet, eski-yeni yö-
netim ile belediye başkanları
arasındaki kavgayı perdele-
mek için bu tür söylemlerden
medet umuyor. Kimse bizim it-
tifakımızı kendi naylon ittifak-
larıyla, 'al gülüm, ver gülüm'
düzenine dayalı çıkar ilişkile-
riyle karıştırmasın.

Böyle bir şey söz konusu
değil. 

Bizim ittifakımız karanlık
koridorlarda, kirli masalarda
kurulmadı, bizimki sağlam.

Gönül birlikteliğiyle inşa edil-
miş bir ittifakımız var. 

Bu ittifakın hamuru aziz şe-
hitlerimizin kanlarıyla yoğ-
ruldu.

Sayın Devlet Bahçeli ile
yaptığımız her görüşme, Cum-
hur İttifakı'ndaki mefkure bir-
likteliğinin pekiştirilmesi
açısından bir fırsattır. 

Özellikle ülkemizin 40 yıllık
terör kamburundan kurtarma
konusundaki hassasiyetlerimiz
aynı.”

Geçtiğimiz günlerde MHP
Genel Başkanı Devlet Bah-
çeli’yle görüşmesine de deği-
nen Erdoğan, “Şunun
bilinmesini isterim, Sayın Bah-
çeli ile görüşmemizde siyase-
tin ve ülkenin gündemindeki
tüm konuları detaylıca ele
aldık. 'Terörsüz Türkiye' hede-
fimize giden yolda atılabilecek
ilave adımları aramızda değer-
lendirdik. 

Çünkü bugüne kadar te-
röre karşı verdiğimiz mücade-
lenin bir anlamı var.

Eğer Cudi'de, Gabar'da,
Tendürek'te, Bestler Dere-
si'nde biz terörle bir mücadele
verdiysek bunun bir anlamı
var. Şu anda oralarda görüyor-
sunuz artık terörün bir esa-
mesi okunmuyor.

Bizim şu anda derdimiz,
Suriye içerisinde 30 kilometre-
lik o derinliği hiçbir zaman

boşa geçmeyeceğiz ve orada
da bu mücadelemizi kahra-
man Mehmetçiklerimizle bera-
ber sürdürüyoruz,
sürdüreceğiz.”

"TerÖrSÜz TÜrKiye 
HedeFiMize 

UlaŞMaMIza az 
KaldI"

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
"Terörsüz Türkiye hedefi koy-
dunuz, bununla ilgili yol hari-
tası nedir? Terörsüz Türkiye ile
ilgili öncelikle atılacak adımlar
nelerdir?" sorusunu ise şöyle
cevapladı:

"Ülkemizdeki terör soru-
nunu sonlandırmak için bu-
güne kadar attığımız adımlar
ortadadır. 

Bu adımların nihai hedefi
terörsüz Türkiye'dir.

Bunu gerçekleştirirken

kimsenin terörle mücadeleyi
bırakmayı düşünebileceğimiz
aklından dahi geçmemelidir. 

Bizim muhatabımız milleti-
mizdir ve terör örgütlerinin is-
tismar ettiği tüm zeminleri
ortadan kaldırmak temel ama-
cımızdır.

Bunu milletimizle yapacak
ve iç cephemizi sapasağlam
hale getireceğiz.

Son zamanlardaki tartış-
malar bile terör örgütünün
Kürt vatandaşlarımızı nasıl is-
tismar ettiğini, yıllarca onlara
anlattıkları hikayelerin nasıl
boşa düştüğünü göstermiştir.
Terör örgütünün efendilerine
sadakatle hizmet dışında
ideolojisi de davası da yoktur.
Onlar sadece emir alır ve on-
ları yerine getirmeye çalışırlar.
Bölgemizdeki gelişmelere
göre terörle mücadele strateji-
mizi yeniliyoruz.

Terör örgütünün istismar
zeminini ortadan kaldırmaya
yönelik sosyal ve ekonomik
politikalar geliştirdik ve özel-
likle dezavantajlı bölgelerde
yaşayan insanlarımızın mağ-
duriyetlerini gidermek için ta-
rihi nitelikle adımlar attık.
Eğitim, iş imkanları ve sosyal
hizmetlerin güçlendirilmesini
bu bağlamda özellikle ele
aldık. 

'Terörsüz Türkiye' hedefi-
mize ulaşmamıza az kaldı, so-

runa tüm yönleriyle
odaklandık ve çözmeye az-
mettik. Bunun yanında muha-
lefetin diline doladığı bir
konuya da açıklık getirmek is-
terim. Biz savunma sanayii ile
ilgili halktan para toplama
gayretinde olan bir iktidar de-
ğiliz. 

Böyle bir şey kesinlikle söz
konusu değil. 

Muhalefet, bizim iktidarımı-
zın 'halktan para toplamak su-
retiyle sıkıntıları gidermenin
gayreti içinde olduğumuzu'
söyleyecek kadar sefil du-
rumda. 

Bizim böyle bir derdimiz
yok. Hamdolsun bizim mali
imkanlarımız şu anda sa-
vunma sanayiimizi ayakta tu-
tacak güç ve kabiliyete
sahiptir." aa
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türKiye'nin Arap Devlet-
leri Ligine ihracatı 2024'ün
ocak-ekim döneminde geçen
yılın aynı dönemine göre yüzde
7,7 artış göstererek 39 milyar
904 milyon dolara ulaştı.

Türkiye ve Arap ülkelerinin
ticaret ilişkileri, iş dünyası tem-
silcilerinin bir araya geldiği eko-
nomi zirve ve forumlarla
pekiştiriliyor.

Genel Ticaret Sistemi (GTS)
verilerine göre, Türkiye'nin
2024'ün ocak-ekim döneminde
Arap Devletleri Ligine ihracatı
geçen yılın aynı dönemine göre
yüzde 7,7 artışla 39 milyar 904
milyon dolara çıktı. Geçen yılın
aynı döneminde bu ülkelere 37
milyar 54 milyon dolarlık ihracat
gerçekleştirildi.

Bu dönemde Türkiye'nin
toplam ihracatı 216 milyar 383
milyon dolar olarak gerçekleşir-
ken, Arap Devletleri Ligine ihra-
cat, Türkiye'nin toplam
ihracatının yüzde 18,4'ünü
oluşturdu.

en fazla ihracat 
ıraK'a yapıldı

Bu ülkeler arasında en fazla
ihracat 10 milyar 766 milyon
dolarla Irak'a yapıldı. Irak'ı, 6
milyar 842 milyon dolarla Birle-
şik Arap Emirlikleri (BAE), 3 mil-
yar 416 milyon dolarla Mısır, 3
milyar 264 milyon dolarla Suudi
Arabistan ve 2 milyar 799 mil-
yon dolarla Fas takip etti.

Bu ülkelere yapılan ihracatın
sektörel dağılımlarına bakıldı-
ğında ise Irak'a yapılan dış sa-
tımda yaklaşık 2,5 milyar
dolarla hububat, bakliyat, yağlı
tohumlar ve mamulleri ilk sı-
rada yer alırken, bunu, 1,2 mil-
yar dolarla kimyevi maddeler
ve mamulleri, 1,05 milyar do-
larla mobilya, kağıt ve orman
ürünleri, 954 milyon dolarla
mücevher ve 790 milyon do-
larla elektrik-elektronik sektörü
izledi.

BAE'ye gerçekleştirilen ihra-
catta ilk sırada yaklaşık 3,9 mil-
yar dolarla mücevher sektörü

bulundu. 
Bu sektörü 901 milyon do-

larla kimyevi maddeler ve ma-
mulleri, 302 milyon dolarla
elektrik-elektronik, 200 milyon
dolarla hazır giyim ile 188 mil-
yon dolarla hububat, bakliyat,
yağlı tohumlar ve mamulleri
takip etti.

Türkiye'den Mısır'a yapılan
ihracatta ise ilk sırada 890 mil-
yon dolarla kimyevi maddeler
ve mamulleri yer aldı. 

Bu sektörü, 424 milyon do-
larla çelik, 402 milyon dolarla
tekstil ve ham maddeleri, 263
milyon dolarla elektrik-elektro-
nik, 258 milyon dolarla makine
ve aksamları izledi.

Aynı dönemde Suudi Ara-
bistan'a 463,4 milyon dolarlık
demir ve demir dışı metaller,
338,5 milyon dolarlık elektrik-
elektronik, 294,6 milyon dolar-
lık kimyevi maddeler ve
mamulleri, 291,4 milyon dolar-
lık otomotiv ve 284,4 milyon
dolarlık hazır giyim ihracatı ger-

çekleştirildi.
Bu dönemde Fas'a en fazla

dış satımı 581 milyon dolarla
kimyevi maddeler ve mamulleri
sektörü gerçekleştirdi. Bu ül-
keye yapılan ihracatta, 410 mil-
yon dolarla otomotiv, 322
milyon dolarla tekstil ve ham
maddeleri, 269 milyon dolarla
mobilya, kağıt ve orman ürün-
leri ve 261 milyon dolarla çelik
sektörü öne çıktı.

En fazla ihracat hububat,
bakliyat, yağlı tohumlar ve ma-
muller sektöründe yapıldı.

Söz konusu ülkelere bu dö-
nemde yapılan ihracatta öne
çıkan sektör 6,1 milyar dolarlık
dış satımla hububat, bakliyat,
yağlı tohumlar ve mamuller
sektörü oldu.

Aynı dönemde bu ülkelere
yapılan kimyevi maddeler ve
mamulleri ihracatı 5,9 milyar

dolar olarak gerçekleşirken,
mücevher 5,4 milyar dolar,
elektrik-elektronik 2,7 milyar
dolar, mobilya- kağıt ve orman
ürünleri 2,6 milyar dolar, çelik
sektörü 2,3 milyar dolar, demir
ve demir dışı metaller sektörü
2,1 milyar dolar, otomotiv 1,86
milyar dolar, makine ve aksam-
ları 1,84 milyar dolar ve hazır
giyim 1,6 milyar dolarla önde
gelen kalemleri oluşturdu. aa

Arap Devletleri Ligine ihracat 10 ayda
40 milyar dolara ulaştı
Arap Devletleri Ligine ihracat 10 ayda
40 milyar dolara ulaştı

Makinecilerden 10 ayda 23,3 milyar dolarlık ihracat

maKine ihracatı
ocak-ekim döneminde
Türkiye'nin serbest bölge-
leri dahil toplamda 23,3
milyar dolar olarak ger-
çekleşti.

Makine İhracatçıları
Birliği (MAİB) tarafından
yapılan açıklamaya göre,
yılın 10 ayı sonunda Türki-
ye'nin serbest bölgeler
dahil toplam makine ihra-
catı miktar bazında geçen
yılın aynı dönemine kıyasla
yüzde 4,3 gerilemeyle 3,1
milyon ton oldu. Değer
bazında bakıldığında top-
lam ihracat geçen seneyle
aynı seviye olan 23,3 mil-
yar dolar olarak gerçek-
leşti.

Makineciler, kilogram
başına ortalama ihracat fi-

yatlarının 7,5 dolar olarak
gerçekleştiği ekim ayında
2,5 milyar doları aşarak
aylık bazda yüzde 4,3 artış
yakaladı.

10 aylık dönemde en
fazla makine ihracatı yapı-
lan dallar evsel ve endüs-
triyel soğutma makineleri
olurken, onu sırasıyla içten
yanmalı motorlar ve ak-
samı ile inşaat ve maden-
cilik makineleri izledi.

Söz konusu dönemde,
ihracat pazarları arasında
yüzde 5’lik gerilemeye
rağmen 3 milyar doları
aşan Almanya ilk sırada
bulunurken, Rusya ikinci
ve yüzde 7,5'lik artış ger-
çekleşen ABD üçüncü sı-
rada yer aldı.

Açıklamada görüşle-

rine yer verilen Makine İh-
racatçıları Birliği Başkanı
Kutlu Karavelioğlu,
ABD’deki seçimlerle bir-
likte, bu yıl küresel ekono-
miyi etkileyen seçim
belirsizliklerinin şimdilik
sonlandığını ifade etti.

Donald Trump’ın yeni-
den Başkan seçilmesinin
küresel ihracat üzerine
olası etkilerini değerlendi-
ren Karavelioğlu, şunları
kaydetti:

"Trump hükümetinin it-
halata yüksek vergiler ge-
tirme vaatlerinin küresel
ölçekte yeni bir korumacı-
lık savaşı başlatacağı,
bunun da dünya ticare-
tinde gözle görülür bir da-
ralmaya yol açacağı açık.
Yükselen duvarlar küresel

büyümeyi zayıflatmakla
kalmayabilir, ürünlerden
çok üreticilerini hedef ala-
cak ilave gümrük vergile-
riyle, bir türlü sonuna
gelinememiş dezenflasyon
çabalarını da akamete uğ-
ratabilir. Ana pazarı Av-
rupa olup ihracatının
çoğunu avroyla ithalatını
ise dolarla yapan bizim
gibi sektörler için doların
giderek güçlenmesinin
karlılık ve rekabetçilik ba-
kımından menfi etkileri
olacaktır.

Son yıllarda ABD’ye
hızlı artan makine ihracatı-
mız, parite risklerini azalt-
maya yönelik
çabalarımızın bir netice-
siydi. Tedarik zincirlerin-
deki yeni kırılmaların, ABD
pazarındaki işbirlikleri gi-
derek güçlenen Türkiye
için yeni fırsatlar yarataca-
ğına inanıyoruz. Diğer
yanda, ABD ile ticaretinin
sınırlanacağı peşinen ilan
edilmiş ülkelerin dünyanın
geri kalanında ticaret yol-
larını saptırmak da dahil,
çok daha agresif stratejiler
geliştireceğini beklemeli-
yiz. Süreç, duvarlarını ör-
mekte kararsız kalanların
lehine gelişmeyecektir."

Karavelioğlu, dünya

makine cirosunda yüzde
2’lik düşüşün alışılmış sa-
nayi kollarının egemen ol-
duğu gelişmiş ülkelerde
çok büyük sorunlar yarat-
tığını vurguladı.

Almanya’da Satın Alma
Yöneticileri Endeksi'nin
(PMI) eylülde 40,6’ya
kadar gerilemesi gibi bir-
çok verinin üretim maliyet-
leri düşük ülkelere kayış
konusunda tedirginlik
oluşturduğuna dikkati
çeken Karavelioğlu,
"ABD’deki seçmen davra-
nışlarında belirginleşen bu
eğilim, gelişmiş ülkelerin
makine, otomotiv ve sa-
vunma sanayi gibi üretim
sektörlerini korumaya ka-
rarlı olduklarının bir işareti.
Bugüne kadar bu kutup-
laşmalar arasında yolu-
muzu hep bulmamızı
sağlayan rekabet gücü-
müzü koruyabilmek için,
niş alanlardaki üretim öl-
çeklerimizi ve teknoloji se-
viyelerindeki çeşitliliğimizi
geliştirmeye her zaman-
kinden fazla eğilmeliyiz.
Kamunun yatırım, inovas-
yon ve sürdürülebilirlik
desteklerini odak sektör-
lerde daha işlevsel hale
getirmeliyiz." değerlendir-
mesinde bulundu.

"miKtar bazındaKi
gerilemeyi ihracat
birim fiyatlarındaKi

artış Kompanse
ediyor"

Ticaret Bakanlığının
yılın ikinci çeyreğindeki
büyümenin yarısının net
mal ve hizmet ihracatın-
dan geldiğine yönelik vur-
gusunu önemli bulduğunu
ifade eden Karavelioğlu,
Bakanlığın sunumundaki,
ihracatın ana belirleyicisi
olan dış talepte tarihsel or-
talamanın altında zayıf bir
seyir görüldüğüne yönelik
tespitin de yerinde oldu-
ğunu bildirdi.

Karavelioğlu, nere-
deyse tüm iç pazarlarda
talep, yatırım ve üretimin
zayıfladığını, kapasite kul-
lanım oranlarının geriledi-
ğini belirterek, şu bilgileri
paylaştı:

"Bu durum genel ihra-
catın ucuzlamasına, değer
bazındaki artışın esasen
miktar bazındaki daha

büyük artışlarla sağlana-
bilmesine neden oluyor.
Makinede ise durum daha
farklı, bizde miktar bazın-
daki gerilemeyi ihracat
birim fiyatlarındaki artış
kompanse ediyor. Yurt içi
üretim maliyetlerindeki
yükselişin bir sonucu ola-
rak gelen bu fiyat düzenle-
melerinin tabii ki bir sonu
var. 

Maliyetlerin yönetile-
mez olduğu durumda, is-
tihdamda kayıplar
yaşanabilir. 2019-2023 yıl-
ları arasında istihdamı
yüzde 40 gibi yüksek sevi-
yede bir artış sağlayan
sektörümüzde son 12
ayda istihdam artışı durdu
hatta yüzde 1 seviyesinde
de olsa bir azalış gerçek-
leşti. 4 yılda yüzde 72
artan makine üretiminin de
bu yıl yüzde 8 civarında
düştüğünü görüyoruz. Re-
kabet gücümüzü koruya-
bilmek için trendin hızla
kırılması gerekiyor." aa

Genel Yayın Yönetmeni

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

ERTAN KORKMAZ

ESRA KALE

Yönetim Merkezi : Merkezefendi Mh. Mimar Sinan Bulvarı No:107/A Manisa
İletişim Numarası : 0 (236) 211 53 45 - 0542 211 53 45
e-mail : manisaolaygazetesi45@hotmail.com
web: : www.manisakulishaber.com
UETS : 25929-68395-43454

ABONE 
ÜCRETLERİ

6 Aylık: 700 TL
Yıllık   : 1300 TL ZAYi iLANI: 300 TL

Yerel süreli yayın

Basım Yeri       : İHLAS GAZETECİLİK A.Ş
Adres : Fatih Mah. 1199 Sokak No: 1/7 Sarnıç-Gaziemir/ İZMİR 
Tel    : 0.232.281 45 30
LİDER AJANS 
VE DAĞITIM   : 0.507.607.90.47

: Burhan AKDEMİR
: Neslihan AKÖZGÜR

: Pelin UĞURLU YILMAZ
: Evren KASIRGA

Muhabir
İstihbarat     

Sayfa tasarım
Magazin

Yazar : Cansu MERİÇ

BOYUT SİYAH-BEYAZ RENKLİ
ÇEYREK 1750 TL   + KDV 2500 TL  +KDV
YARIM 2500 TL   + KDV 3500 TL + KDV
TAM 3500 TL   + KDV 6000 TL + KDV

SÜRMANŞET
2750 TL + KDV

LOGO YANI
1400 TL + KDV

LOGO ALTI
2000 TL + KDV

21 Kasım 2024 PerşembeSayı: 5935

*1 Ocak 2024 tarihi itibari ile geçerli olacak reklam ücretleridir.

MEDİ Medya Reklam Yönetim Danışmanlık İletişim Hizmetleri 
San. ve Tic. Ltd.Şti. adına

İMTİYAZ SAHİBİ
MEVLÜT AKTAN

Yıl: 15

RESMi iLAN
Sütun/cm. 140,00 TL

Ulaştırma ve Alt-
yapı Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, bu yılın 10
ayında Türk limanlarına
gelen kruvaziyer yolcu
sayısının geçen yılın aynı
dönemine göre yüzde
26,8 artışla 1 milyon 766
bin 323 kişi olduğunu bil-
dirdi.

Uraloğlu, Denizcilik
Genel Müdürlüğünün
ekim ayı istatistiklerine
ilişkin yazılı açıklama
yaptı.

Türkiye'nin kruvaziyer
gemi turizminin önemli
destinasyonlarından biri
olduğuna işaret eden Ura-
loğlu, "Bir yarımada olan
ülkemizin turizm potansi-
yelini en üst seviyede kul-
lanabilmek için çalışmaya
devam ediyoruz." değer-

lendirmesinde bulundu.
Uraloğlu, ulaşım ve tu-

rizmin, Türkiye'nin ekono-
mik ve sosyal
kalkınmasında birbirini
tamamlayan iki temel
sektör olduğunu belirte-
rek, limanların, kültürel ve
turistik zenginliklerin
dünya çapında tanıtılması
için kritik öneme sahip ol-
duğunu aktardı.

Bu yılın ekim ayında li-
manlara uğrayan kruvazi-
yer gemi sayısının 195'e
ulaştığını bildiren Ura-
loğlu, açıklamasında şu
ifadeleri kullandı:

"Gemilerle limanları-
mıza gelen yolcu sayısı
da bu dönemde 295 bin
892 kişi oldu. 

Yılın 10 ayında ise li-
manlarımıza uğrak yapan

kruvaziyer gemi sayısı
geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 3,7 ar-
tışla 1112, limanlarımıza
gelen kruvaziyer yolcu
sayısı ise geçen yılın aynı
dönemine göre yüzde
26,8 artışla 1 milyon 766
bin 323 kişi oldu."

"KUşadası limanı 
en fazla

KrUvaziyer 
geminin UğraK

yaptığı liman 
oldU"

Uraloğlu, en fazla kru-
vaziyer geminin geldiği ilk
üç limana ilişkin de bilgi
verirken, "Kuşadası Li-
manı, ocak-ekim döne-
minde 501 kruvaziyerle
en fazla geminin uğrak
yaptığı liman oldu. 

Kuşadası Limanı'nı 184

kruvaziyer gemiyle İstan-
bul limanları ve 92 gemiyle
Bodrum takip etti." değer-
lendirmesinde bulundu.

Kuşadası Limanı'nın
ekim ayında da 89 ge-
miyle zirvedeki yerini pe-
kiştirdiğini aktaran
Uraloğlu, geçen ay ikinci
sırayı 34 gemiyle İstanbul
limanlarının aldığını, bu li-
manları 17 gemiyle Bod-
rum'un takip ettiğini
bildirdi. Uraloğlu, liman-
lara gelen kruvaziyer
yolcu sayılarına ilişkin de

şunları kaydetti:
"Kuşadası Limanı,

ocak-ekim döneminde
791 bin 300'le en fazla
kruvaziyer yolcuya ev sa-
hipliği yapan liman oldu.
Bu limanı, 402 bin 226
yolcuyla İstanbul limanları
ve 153 bin 369 yolcuyla
İzmir takip etti.

Ekim ayında da sıra-
lama değişmedi. Kuşa-
dası Limanı 137 bin 898,
İstanbul limanları 64 bin
509 ve İzmir 24 bin 580
yolcuyu ağırladı." aa

Türkiye'de 10 ayda yaklaşık 1,8 milyon
kruvaziyer yolcusu ağırlandı
Türkiye'de 10 ayda yaklaşık 1,8 milyon
kruvaziyer yolcusu ağırlandı
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Bugün, aile meseleleri ve iç huzurun ön planda ol-
duğu bir sabaha başlayabilirsiniz.Aşk ve eğlenceye
açık bir ruh haliyle günü tamamlayın.

Sabah saatlerinde kısa seyahatler veya kardeş-
ler, yakın çevre ile olan iletişiminizde yoğun bir
tempo söz konusu olabilir. 

Finansal konular günün ilk saatlerinde aklınızı meşgul
edebilir. Harcamalarınız üzerinde durmak ve bütçenizi
gözden geçirmek isteyebilirsiniz. 

Sabah saatlerinde kendinizi oldukça duygusal hisse-
debilir ve dış görünümünüz ya da kişisel hedefleriniz
üzerine daha fazla düşünebilirsiniz.  Kazançlarınızı de-
ğerlendirmek adına yeni yollar arayabilirsiniz.

Günün ilk yarısında içsel dünyanızda biraz daha geri çe-
kilmiş hissedebilirsiniz. Akşama doğru enerjiniz yükseli-
yor; özgüveniniz artıyor. 

Bugün, arkadaş gruplarınızla vakit geçirmek, bir-
likte geleceğe dair planlar yapmak size iyi gele-
cektir. 

Sabah saatlerinde kariyerinizle ilgili önemli ge-
lişmeler veya iş hayatınızda yeni sorumluluklar
gündeme gelebilir. Toplum önünde daha fazla
görünür olabilirsiniz. 

Seyahat planları veya eğitim, kişisel gelişim gibi ko-
nulara dair düşüncelerinizin yoğun olduğu bir gün
olabilir.edeflerinize ulaşmak için harekete geçmek is-
teyebilirsiniz.

Güne maddi konulara odaklanarak başlayabilirsi-
niz. Alacak-verecek dengesi üzerine düşünebilir,
finansal planlarınızı yeniden gözden geçirebilirsi-
niz.

Sabah saatlerinde ikili ilişkileriniz ve ortaklıklar üze-
rine odaklanabilirsiniz. Bu süreç, sağlıklı iletişim kur-
manızı ve derin bağlantılar geliştirmenizi
sağlayacak.

İş ortamınızda düzen, sorumluluklar ve sağlığınıza
dair konular bugün ön planda olabilir. Gündelik iş-
lerinizi organize etmek sizi rahatlatacaktır.

Yaratıcılığınızı ortaya koyabileceğiniz, hobilerinize zaman
ayırabileceğiniz bir dönemdesiniz. Kendinizi daha özgür
ve rahat ifade etme imkanı bulabilirsiniz.

ÖzBEKİsTan'dan Eskişehir'e yüksek lisans
eğitimi almak için gelen Süreyya Norkhodjaeva,
Japon kağıt katlama sanatı origami ile yaptığı çe-
şitli ebatlardaki eserleri Odunpazarı Evleri Bölge-
si'ndeki sergide tanıtıyor.

Fergana Devlet Üniversitesi Güzel Sanatlar Fa-
kültesinden mezun olduktan sonra 2021 yılında
uluslararası öğrencilere yönelik "Türkiye Bursları"
programıyla Anadolu Üniversitesi Lisansüstü Eği-
tim Enstitüsü Eğitim Bilimleri Ana Bilim Dalı Eğitim
Programları ve Öğretim Programı Bölümünde yük-
sek lisans eğitimine başlayan 27 yaşındaki Nork-
hodjaeva, origamiyle çocukluğunda tanıştı. Kağıt
katlama sanatı hobisini internetten izlediği çizim ve
videolarla geliştiren Norkhodjaeva, zamanla büyük
boyutlu eserler yapmaya başladı.

Üniversitedeki eğitim hayatı boyunca origami
alanında İtalya'da düzenlenen "All of the Art" başta
olmak üzere ulusal ve uluslararası 20'nin üzerinde
yarışmaya katılan Norkhodjaeva, birçok derece
elde etti. Memleketi Fergana'da kurslar açan Nork-
hodjaeva, yüksek lisans için geldiği Eskişehir'de de
kağıt katlama sanatını insanlara sevdirmeye çalışı-
yor.

Odunpazarı ilçesindeki bir galeride sokak atöl-
yesinde ziyaretçilerle buluşarak çocuklar başta
olmak üzere birçok kişiyle ilgi çekici ürünler yapan
sanatçı, eserlerinde atık kağıtları kullanıyor.Süreyya
Norkhodjaeva, AA muhabirine, origami yapmanın
kendisini rahatlattığını, icra ettiği sanatın hayatın-
daki stresi önemli ölçüde azalttığını söyledi.

Eserlerine Özbek kültüründen esintiler kattığını
belirten Norkhodjaeva, "Japon sanatı olsa da katıl-
dığım yarışmalarda origamiyi Özbek kültürünü de
yansıtan ögelerle birleştiriyorum. Özbek atlas ku-
maşının desenlerini origamiden yaptığım vazolara
işlemeye başladım. Böylelikle çalışmalarımda ve
yarışmalarda milli sanatımızı Japon sanatıyla bir-
leştirdim." dedi.

Oyuncak figürleri de yaptığını dile getiren Nork-
hodjaeva, Türk kültürünü de origami sanatıyla yan-
sıtmayı hedeflediğini anlattı.Boyu kadar bir vazo
için A4 boyutunda 3 bin 500 kağıt kullanıp 14 bin
üçgen hazırladığını, bu eserin yaklaşık bir ayını al-
dığını belirten Norkhodjaeva, sözlerini şöyle sür-
dürdü:

"Film izlerken, yolculuk yaparken, beklerken sü-
rekli kağıt katlıyorum, elim boş durmuyor. Ceple-
rimde sürekli kağıt bulunuyor. Zaman kazanmak
için boş zamanlarımı sürekli origamiyle değerlen-
dirmeye çalışıyorum. İsraf olmasın diye normal
kağıt kullanmıyorum. Dokusu ince olduğu için ga-
zete kağıdı kullanamıyorum. Genellikle A4 boyu-
tundaki kağıtları tercih ediyorum. Üniversitedeki
hocalarımdan kullanılmış kağıtlarını vermeleri için
rica ediyorum. Arkadaşlarıma, çevremdeki insan-
lara atık kağıtlarını atmamaları gerektiğini söylüyo-
rum. Yarışmaya hazırlanmadığım zamanlarda
sürekli atık kağıt biriktiriyorum. Böylelikle bir ürün
yapacağım zaman hazırda kağıt bulunduruyorum.
Origaminin klasik ve modüler gibi farklı çeşitleri var.
Ben modüler origami yapıyorum. Parçalara bölü-
nen kağıtlar üçgen yapılıyor."aa

Japon origami sanatını Özbek 
desenleriyle buluşturdu

Bundan 84 yıl önce
Manisa’nın Gördes ilçe-
sinde yaşanan heyelan
sonucu şehri terk etmek
zorunda kalan Gördeslile-
rin yaşadığı olayları anla-

tan ‘Bir Şehrin Göç Hika-
yesi’ isimli kitap, Tarihçi-
Yazar Kazım
Germiyanoğlu tarafından
yayınlandı.   

‘Yangın’ isimli belgesel

romanıyla Gördes'in millî
mücadele yıllarını anlatan
Tarihçi-Yazar Kazım Ger-
miyanoğlu, yeni kitabında
Gördes'in hafızasında
derin izler bırakan heyelan
ve göç olayını anlattığı ‘Bir
Şehrin Göç Hikayesi’ adlı
belgesel romanı yayın-
landı. 1940 yılında Gör-
des’te yaşanan büyük
panik ve heyecana sebep
olan heyelan sonrası Gör-
des'te yaşanan olayların
romanlaştırılarak anlatıldığı
kitap, 1940-1950 yılları
arasında yurdumuzda ve
dünyada gelişen olaylara

da ışık tutuyor. Kitapla ilgili
açıklamada bulunan Ger-
miyanoğlu, “1940'lı yıllar-
dan esintiler getiren ve
gelecek nesiller için iyi bir
kaynak olacağına inandı-
ğım bu belgesel romanın
ilçemizde önemli bir boş-
luğu dolduracağını ümit

ediyorum. Gördes'in taşın-
ması ve yeni yerinde ku-
rulması ile ilgili çok önemli
olayların anlatıldığı bu bel-
gesel romanı bütün Gör-
desliler bilhassa da
gençlerimiz mutlaka oku-
malıdır” şeklinde konuştu.
İHa  

Bir felaketin hikayesi!Bir felaketin hikayesi!

Kursiyerlere ‘şiddete karşı’ bilgilendirme 

25 KasıM Kadına Yö-
nelik Şiddete Karşı Ulus-
lararası Mücadele Günü
kapsamında Yunusemre
Belediyesi, Yunusemre
Kent Konseyi ve Manisa
Barosu işbirliği ile Yeni
Mahalle Kadın Daya-
nışma ve Eğitim Merke-
zinde eğitim gören
kursiyerlere şiddet karşı-
sında ne yapabilecekleri

anlatıldı.   
25 Kasım Kadına Yö-

nelik Şiddete Karşı Ulus-
lararası Mücadele Günü
dolayısıyla Yunusemre
Belediyesi, İlçe Kent Kon-
seyi ve Manisa Barosu iş-
birliği ile Yenimahalle
Kadın Dayanışma ve Eği-
tim Merkezi’nde seminer
düzenlendi.

Seminere Yunusemre

Belediye Başkan Yardım-
cısı Emine Özge Arslan,
Yunusemre Kent Konseyi
Kadın Meclisi Başkanı
Suzan Cömert Özata, Yu-
nusemre Belediyesi
Kadın ve Aile Hizmetleri
Müdürü Şaver Yüksel ve
kursiyerler katıldı. Yeni-
mahalle Kadın Daya-
nışma ve Eğitim Merkezi
kursiyerlerine seminer

kapsamında Yunusemre
Belediyesi Kadın ve Aile
Hizmetleri Müdürlüğü
Sosyal Hizmet Uzmanları
tarafından vaka örnekleri
grup çalışması, Manisa
Emniyet Müdürlüğü Asa-
yiş Şube Müdürlüğü Aile
İçi Şiddet Birimi Perso-
nelleri tarafından KADES
uygulaması, Yunusemre
Belediyesi Özel Kalem

Müdürlüğü Personeli
Sosyolog Meltem Erdinç
tarafından toplumsal cin-
siyet eşitliği, Manisa Ba-
rosu’na bağlı Kadın ve
Çocuk Komisyonundan
Av. Ferdane Deniz Ge-
yikçi ve Av. Hicran Nur
Özesen tarafından ise
Şiddete karşı mücade-
lede hukuki rehberlik an-
latıldı. İHa  

Çıkrıkçı Fatih Camii’nde gençlik ve iyilik sohbeti
Cansu MERİÇ

TuRguTlu Müftülüğü
Gençlik Koordinatörlüğü
ve Şehit Tolga Artuğ
Gençlik Merkezi iş birli-
ğiyle, ÇEDES Projesi kap-
samında anlamlı bir
etkinlik düzenlendi. Çık-
rıkçı Yaşar Kaziment Ay-
bars Ortaokulu öğrencileri,

cami gençlik buluşma-
sında bir araya geldi. Et-
kinlik, Çıkrıkçı Fatih
Camii’nde gerçekleştirildi.
Gençlik Merkezi Gençlik
Lideri Kerem Kırep, genç-
lik merkezindeki faaliyetler
hakkında öğrencileri bilgi-
lendirdi. Öğrencilere mer-
kezin sunduğu sosyal,
sportif ve kültürel etkinlik-

ler detaylı şekilde tanıtıldı.
Ardından İlçe Vaizi İrşat

İnan, ortaokul öğrencile-
riyle "İyi İnsan Olmak" te-
ması üzerine samimi bir
sohbet gerçekleştirdi.
Sohbette, ahlak, sorumlu-
luk ve topluma faydalı
birey olmanın önemi vur-

gulandı. Program, gençlik
koordinatörlüğü üyeleri ve
Şehit Tolga Artuğ Gençlik
Merkezi gençlik liderlerinin
öğrencilerle gerçekleştir-
diği sportif aktivitelerle
devam etti. Neşeli ve ha-
reketli anların ardından
öğrencilere tavuklu pilav

ve ayran ikram edildi. Et-
kinliğe Çıkrıkçı Yaşar Kazi-
ment Aybars
Ortaokulu’nun idarecileri
ve öğretmenleri, Şehit
Tolga Artuğ Gençlik Mer-
kezi yöneticileri, gençlik li-
derleri ve çok sayıda
öğrenci katıldı.
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Basın İlan Kurumu Genel
Müdürü Cavit Erkılınç, basının
haklarını savunma konusunda
uyarılarda bulundu. 

İnternet haber siteleriyle il-
gili önemli açıklamalarda bulu-
nan Erkılınç, gazetecilik
sektöründeki zorlukları ve
çözüm önerilerini paylaştı.

Basın İlan Kurumu (BİK)
Genel Müdürü Cavit Erkılınç,
Aydın, İzmir, Manisa, Muğla ve
Uşak illerinde Kurum görev
alanında bulunan gazete ve
internet haber sitelerinin tem-
silcileri ile bir araya geldi.

Basın İlan Kurumu (BİK)
Genel Müdürü Cavit Erkılınç,
basının kendi haklarını savu-
namadığı bir durumda, top-
lumsal görevini yerine
getirmesinin de zorlaşacağını
belirtti. 

Erkılınç, internet haber si-
telerinin sektördeki rolü, resmi
ilanlar ve gazetecilerin özlük
hakları üzerine önemli değer-
lendirmelerde bulundu. 

Erkılınç’ın açıklamaları, ga-
zetecilik mesleğinin sürdürüle-
bilirliğini sağlamak ve
sektördeki mesleki standartları
korumak adına atılacak adım-
lara dair bir yol haritası sundu.

İzmir’de düzenlenen bölge
toplantısında konuşan Genel
Müdür Erkılınç, hayatın her
alanında tasarruf yapmanın
günümüzün en önemli gelir
kalemi haline geldiğine işaret
ederek tasarrufta birinci şartın
teknolojinin sunduğu imkân-
lardan sonuna kadar yararlan-
mak olduğunu söyledi.

“inTERnET HaBER 
siTELERi BÜYÜK BiR

KaZanıM”
Süreli yayın kapsamına alı-

narak resmî ilan ve reklam ya-
yımlama hakkı kazanan
internet haber sitelerinin, ga-
zetecilik mesleğinin devamlılı-
ğını sağlaması açısından
olduğu kadar, basılı gazeteye
göre daha düşük maliyetle ga-
zetecilik yapılabilmesi yönüyle
de önem taşıdığına değinen
Erkılınç, “Film, montaj, kalıp,
baskı ve dağıtım gibi gazete
basımındaki yüksek maliyetler
internet haber sitelerinde yok.
Bu çok önemli bir kazanım.
Mesleki anlamda en büyük ar-
tısı ise özellikle sosyal medya
nedeniyle dakikalar içerisinde
güncelliğini yitiren haber içe-

riklerinin okurlara hızlı bir şe-
kilde ulaştırılması. Sıcak olay-
ları, gazetede olduğu gibi
ekspres baskı yapmadan sıfır
maliyetle anlık duyurmak
mümkün, çok daha kolay. 20
yıldır mesleğini icra eden arka-
daşlarımızın kanayan yarası
haline gelen özlük haklarına
kavuşması bir diğer önemli
kazanım.

Belirli sayıda asgari fikir iş-
çisi çalıştırılması zorunluluğu
sebebiyle 3 binden fazla işsiz
gazeteci arkadaşımızın iş sa-
hibi olması çok kıymetli. Bu
nedenle diyorum ki siz felaket
senaryosu yazanlara bakma-
yın. 

Basılı gazete sektörü küçü-
lebilir, gazete sayısı azabilir
ama gazetecilik asla ölmez”
dedi.

“YÜZÜMÜZÜ 
aĞaRTaCaK YaYınLaRa 

iHTiYaÇ VaR”
Tüm girişim ve çabalara

rağmen resmî ilan adetlerinde
her geçen yıl hissedilir azalma
görüldüğünü kaydeden Erkı-
lınç, bu düşüşte, resmî ilan
fiyat tarifesinin yüksekliği ile
kurumların gazeteler aracılı-
ğıyla ilan yayımına sıcak bak-
maması kadar mesleki

anlamda kronik sorunlarını
çözmemekte ısrar eden gaze-
telerin de etkili olduğunu ifade
etti.

Gazetelerde yayımlatılmak
istenmeyen ilanların kazanıl-
ması amacıyla yürüttüğü te-

maslar sırasında, bir kamu gö-
revlisinin farklı il ve ilçelerde
yayımlanan bazı gazete örnek-
lerini toplantıya getirerek, “Bu
yayınlara mı 40-50 bin liralık
ilan vermemizi istiyorsunuz?”
sorusuyla görüşmeye başladı-
ğını aktaran Erkılınç, “Gazete-
lerin desteklenmesinin bir
devlet politikası olduğunu vur-
gulayarak ‘şu kadar gazeteci
istihdam ediliyor, yerelde de-
mokrasiyi işletiyorlar, şehirlerin
silinmeyen hafızası, yaşanan
olayların arşivini tutuyorlar’
şeklindeki sözlerimiz artık pek
de karşılık bulmuyor.

‘Yüzümüzü ağartacak ya-
yınlara ihtiyacımız var’ lafını
boşuna kurduğumu kimse
sanmasın” uyarısında bu-
lundu.

Gazetelerin resmî ilanlar
yoluyla sübvanse edilmesi
modelinin bilinenin aksine ga-
zetelerin tüm masraflarının
karşılanması anlamına gelme-
diğinin altını çizen Erkılınç,
yine de giderlerin önemli bir
bölümünü karşılayan resmî
ilanların, adet olarak azalması
nedeniyle “yaraya merhem”
olma özelliğini kaybetme ris-
kiyle karşı karşıya bulundu-
ğunu vurguladı.

“HEM DOĞRU HEM 
YanLıŞ BiR aRaDa 

OLMaZ”
Mevcut ilan kapasitesinin

korunmasının yanı sıra yeni
gelir modellerinin oluşturulma-
sına yönelik birçok çalışma

yürütüldüğünü belirten Erkı-
lınç, konuşmasını şöyle sür-
dürdü:

“Son bir yıldır gazetelerimi-
zin güç birliği yapmasının üze-
rinde ısrarla duruyoruz.

Bunu iki sebeple istiyoruz.
Birincisi; ilan pastasının

gazetelerin giderlerini karşıla-
mada yeniden güçlü hale gel-
mesi. İkincisi; sektördeki
rekabetin artması, kaybolan
mesleki reflekslerin tekrar ka-
zanılması ve dolayısıyla nite-
likli yayınlara kavuşmak.

Biz kimseye zorla ‘inter-
nete geçin’ demediğimiz gibi
‘birleşin’ de demeyiz. Zama-
nında internete müracaat et-
meyenler şimdi dizlerini
döverek ‘yeniden müracaat
hakkı tanıyın’ diye baskı kur-
maya çalışıyorlar. Bu güç bir-
liği meselesi de tam anlamıyla
böyle bir durum. Bakın asla
Kurumun demiyorum; doğanın
kendi kuralları vardır ve bu ku-
rallar, adapte olamayanlara
karşı çok acımasızdır. Hep
zarar ettiğinizi söylüyorsunuz
ama ne hikmetse zarar eden
işletmenin kurtuluşuna vesile
olacak çözümlere soğuk bakı-
yorsunuz.

Bu meselede hem doğru

hem yanlış bir arada olmaz.”
“HaK EDEnE HaKKını 

VERiRKEn DEsTEK 
GÖRMÜYORUZ”

İlan adetlerinin artırılması,
yeni ilanların sisteme alınması,
mevzuat düzenlemeleri, resmî

ilan fiyat tarifesi gibi hayati ko-
nularda basının güçlü deste-
ğine ve sesini yükseltmesine
ihtiyaç duyulduğunun altını
çizen Erkılınç, “Öyle bir dö-
nemden geçiyoruz ki Resmi
Gazete’ye bakmadan yastığa
başımızı koyamıyoruz; ‘ansızın
bir gece yarısı ilanlarımız ka-
nuni zorunluluktan çıkar mı?’
diye.

O saatten sonra kime der-
dimizi anlatırız bilemiyorum.

Bizim çok güçlü durmamız
ve birbirimize sımsıkı bağlı ol-
mamız gerekiyor. 

Şu mahsup meselesini
dahi aramızda çözemedik.

Gazeteyi basmıyor, dağıt-
mıyor, personelinin maaşını
ödemiyor, gönderilen ilanı ya-
yımlamıyor veya rutin prose-
dürü yerine getirmiyor; buna
karşılık mahsup uyguladığı-
mızda kıyamet kopuyor.

Mahsubun karşılığı olan
para Kurumun kasasına girmi-
yor. Gazetesini basan, dağı-
tan, maaşları gününde
ödeyen, gece gündüz çalışa-
rak bize ve okurlarına karşı
sorumluluğunu yerine getire-
nin hakkını veriyoruz. 

Aldığımız tüm idari kararla-
rın özünde hak edene hakkının
teslim edilmesi var. 

Gerçek apaçık ortadayken;
mahsup uyguladığımız yayının
öfkelenmesi ve suçlayacak bi-
rilerini araması gibi refleksleri
bir kenara bırakırsak, hakkı
yendiği için hakkını teslim etti-
ğimiz yayınlarımıza ne demeli?
Bir taneniz çıkıp da ‘Bizim
hakkımız yenmiş, Basın İlan
Kurumu da hakkımızı verdi. 

Kimseyi cezalandırmıyor,
adaleti sağlıyor, mesele bun-
dan ibaret’ diye yazmıyor veya
konuşmuyor. 

Kurumumuzu, keyfi ilan
vermemek yoluyla baskı yap-
makla suçlayanlara karşı, ‘Ya-
nılıyorsunuz, aslında o iş size
anlatıldığı gibi değil’ şeklinde
uyarmıyor.

Bu da bir kamu görevi

değil mi? Bu gerçeği görmez-
den gelerek Kurumumuzu töh-
met altında bırakan veya
bırakılmasına müsaade eden
paydaşlarımız en büyük zararı
yine kendilerine vermektedir.
Başkalarının hakkını savun-
ması gereken basınımız, nere-
deyse kendisini ilgilendiren
tüm meselelerde kendi hakkını
dahi savunamaz duruma gel-
memeli” ifadelerini kullandı.

“inTERnET siTEsi 
OKURLaRı BiR

GÜnDE
nEREYE GiTTi?”

Kurumun son Genel Kurul
Toplantısında alınan kararla in-
ternet haber sitelerine yönelik
asgari ziyaretçi trafiği oranla-
rını yüzde 50 azalttıklarını be-
lirten Erkılınç, o gün yaptığı
konuşmada, karar sonrası
bazı internet sitelerinin trafik-
lerinin yeni asgari rakamlara
düşeceğini söylediğini hatır-
lattı. 

Sözlerinin bir kehanet içer-
mediğini, aksine “bot” satın
alan haber sitelerinin yakinen
takip edildiğinin uyarısı ve bil-
giye dayalı bir öngörü olduğu
kaydeden Erkılınç, sözlerini
şöyle tamamladı:

“Sizlere sormak istiyorum.
İzmir’de 69 bin, Aydın’da 59
bin, Manisa’da 26 bin, Muğla
ve Uşak’ta 5 bin internet sitesi
okuru bir günde nereye gitti?
Allah esirgesin büyük bir fela-
ket yaşandı veya bölge gene-
linde internet hatları tümüyle
arızaya geçti de bizim mi ha-
berimiz olmadı? 

Cevabını çok iyi bildiğimiz
soruları sormaktan açıkçası
hicap duyuyorum. 

Basılı gazetedeki tecrübe-
lerinizi internete taşıyın, buna
çok ihtiyacımız var.

Ama lütfen, kötü alışkan-
lıklarımızı bu alana getirmeyin. 

Bunu yaparsanız sanmayın
ki her şeye yeniden başlayabi-
leceğimiz bir mecramız daha
ortaya çıkacak.” 

Haber Merkezi

gazetecilerle bir araya geldi
BİK Genel Müdürü Erkılınç 

Akhisar’da Dünya Çocuk Hakları Günü coşkuyla kutlandı
Cansu MERiÇ

akhisar Belediyesi, 20
Kasım Dünya Çocuk Hakları
Günü’nde kreş öğrencilerine
yönelik anlamlı bir farkındalık
etkinliği gerçekleştirdi. 20
Kasım Dünya Çocuk Hakları
Günü kapsamında Akhisar Be-
lediyesi Kreşleri, anlamlı bir et-
kinliğe ev sahipliği yaptı.
Belediye Avukatı Melis Başa-
ran’ın hazırladığı özel eğitim
programında, kreş öğrencile-
rine çocuk hakları eğlenceli ve
öğretici bir şekilde anlatıldı.

Eğitimin ardından minikler,
öğrendikleri hakları sahne per-
formanslarına dönüştürdü.
Coşkuyla düzenlenen gösteri-
lerde, her çocuğun eşit haklara

sahip olduğu ve güvenli bir or-
tamda büyümesi gerektiği me-
sajı verildi. 

Etkinlik sonunda, çocukların

mutlu bir yaşam sürdürebilme-
leri için dayanışma vurgusu ya-
pıldı. 

Akhisar Belediyesi, çocuk

hakları konusunda farkındalık
yaratmaya ve onların geleceği
için çalışmaya devam edece-
ğini belirtti.

Manisa’da çıkan yangında bir hemşire hayatını kaybetti 
Manisa’nın Salihli ilçe- sinde bir ikamette çıkan yan- gında 48 yaşındaki hemşire hayatını kaybetti.   

Olay, Sağlık Mahallesi
178 Sokak No:8 adresinde
meydana geldi.

Edinilen bilgiye göre, 5
katlı binanın zemin katında
henüz belirlenemeyen nedenle
yangın çıktı.

Çevredekilerin ihbarı üze-
rine bölgeye polis, itfaiye ve
112 Acil Sağlık ekipleri sevk
edildi. 

İhbar üzerine olay yerine
gelen Manisa Büyükşehir Be-
lediyesi İtfaiye Daire Başkanlı-
ğına bağlı Salihli Amirliği

ekipleri, yangına müdahale
etti. Yangında, ikamette yalnız
yaşadığı öğrenilen, dumandan
etkilenen ve vücudunda yanık-
lar oluştuğu öğrenilen D.Y.
(48), sağlık ekipleri tarafından
yapılan ilk müdahalenin ardın-
dan Salihli Devlet Hastanesine
kaldırıldı.

Yılmaz, tüm müdahalelere
rağmen kurtarılamadı. 

Olayla ilgili soruşturma
başlatılırken, hayatını kaybe-
den D.Y.’ın hemşire olduğu ve
özel bir bakım evinde çalıştığı
öğrenildi. iHa 
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türkiye'De sağlık siste-
minin ve randevu sorununun
yükü acil servislere yığılıyor.
Türkiye Acil Tıp Derneği Yöne-
tim Kurulu Üyesi Prof. Dr.
Özlem Yiğit, “Ülkemizde acil
kalabalığı gerçekten çok ciddi
bir sorun. 

Tüm dünyada bu konu üze-
rinde yapılmış araştırmalar ve
yapılmış eleştiriler var ama Tür-
kiye örneği hiçbir ülkede gö-
rünmüyor.

Hekimin yorgunluğu, kala-
balığın içinde gerçekten ihti-
yacı olan hastaya yeterince
özen gösterilememesi, maale-
sef kişilerin zarar görmesine
yol açıyor ve toplum sağlığını
tehdit eden bir duruma dönü-
şüyor” ifadelerini kullandı.   

Türkiye Acil Tıp Derneği
Yönetim Kurulu Üyesi ve Tıp
Fakültesi Acil Tıp Anabilim
Dalı Öğretim Üyesi Prof. Dr.
Özlem Yiğit, Antalya'da dü-
zenlenen 10. Avrasya Acil Tıp
Kongresi ve 20. Türkiye Acil Tıp
Kongresi'nde acil serviste deği-
şen dinamikler hakkında açıkla-
malarda bulundu. Durumu acil
olan hastaların yanında hasta-
nelerde randevu bulamayan

hastaların da acil servislerde
yoğunluk oluşturduğunu akta-
ran Prof. Dr. Özlem Yiğit, dok-
torların da yoğun çalışma
şartları nedeniyle mağdur ol-
duklarını dile getirdi.  

“türkiye örneği
Hiçbir ülkeDe 
görünmüyor” 

Prof. Dr. Özlem Yiğit, “Ül-
kemizde acil kalabalığı gerçek-
ten çok ciddi bir sorun. 

Tüm dünyada bu konu üze-
rinde yapılmış çalışmalar ve ya-
pılmış eleştiriler var ama
Türkiye örneği hiçbir ülkede
görünmüyor. Nüfusunun topla-
mından çok daha fazlasının acil
servise başvurduğu, bu kala-
balığın gerçekten çözümsüz
hale geldiği başka bir örnek
yok. Biz kongrelerimizde bunu
konuştuğumuz zaman, diğer
ülkelerden ‘bu kadar kalabalık
hastaya nasıl bakılabilir' şek-
linde tepkiler alıyoruz ve
durum anlaşılmaz hale geliyor.
Ve bu sorun gittikçe büyüyor.
Kalabalık olmasının hem he-
kimler için hem hastalar için
çok ciddi sakıncaları var. Sağ-
lık sistemindeki yaşadığımız
sorunlardan belki en önemlile-

rinden bir tanesi bu” diye ko-
nuştu. 

“toPlum sağlığını 
teHDit eDiyor” 

Vatandaşların acillere akın
etmesi nedeniyle hastanın he-
kime ulaşmasının da zorlaştı-
ğını kaydeden Prof. Dr. Özlem
Yiğit, aslında acil durum olma-
dığı halde randevu bulamadığı
ya da işinden izin alamadığı
için birçok insanın da acil ser-
vislere başvurduğunu ifade
etti.

Prof. Dr. Özlem Yiğit,
“Acillerin değişimine kalabalık
sorunu özelinden bakarsak,
kalabalık olması hastanın he-
kime ulaşmasını zorlaştıran bir
faktör. Bu kalabalığın içinde,
durumu acil olan ve tedaviye
ulaşması gereken insanlar var.
Bunun dışında acili bypass
yeri olarak kullanan, “İzin ala-
madım, başka polikliniğe gi-
demedim, aslında acil değilim
ama burada işimi halledeyim”
diyen bir popülasyon da var. 

O hastaların arasında bizim
gerçek acil olan hastalarımıza
ulaşmamız zorlaşıyor. Hekimin
yorgunluğu, kalabalığın içinde
gerçekten ihtiyacı olan has-

taya yeterince özen gösterile-
memesi, maalesef kişilerin
zarar görmesine yol açıyor ve
toplum sağlığını tehdit eden bir
duruma dönüşüyor” şeklinde
konuştu. 

“nüfusumuz
yaşlanmaya başlaDı” 
Türkiye nüfusunun demo-

grafik yapısının değişmeye
başladığını da sözlerine ekle-
yen Prof. Dr. Özlem Yiğit, şöyle
devam etti: “Nüfusumuz yaş-
lanmaya başladı. Yaşlılar daha
kırılgan, onlarla ilgili problemle-
rimiz daha çeşitli, genç hasta-
larda gördüğümüz problemlerin
farklı versiyonlarını görüyoruz
ve bunları da uygun zamanda

uygun şekilde değerlendire-
mezsek maalesef atlama riski
taşıyoruz.” 

Yoğunluğun ve ağır ça-
lışma şartlarının önüne geçe-
bilmek için çözüm önerilerinde
bulunan Prof. Dr. Özlem Yiğit,
konuşmasını şu şekilde ta-
mamladı: “Ne yapabiliriz kıs-
mında öneriler çok ama
uygulama için herkesin çaba
göstermesi gerekli. 

Öncelikle, birinci basama-
ğın güçlendirilmesi çok iyi bir
adım olabilir. Kronik sorunların
takibi, hastanın hekime ulaş-
ması gerektiğinde ulaşabile-
ceği ilk basamağın
kolaylaştırılması ve etkinleşti-

rilmesi acile olan gereksiz
başvuruları azaltabilir. Kronik
hastalıkların daha kötü sorun-
lar haline gelmeden önce çö-
zülmesi, kırılgan dediğimiz
popülasyonların zarar görme-
sini önleyebilir.

Yine acillerde uygulanacak
triyaj sistemleri, dünyanın bir-
çok ülkesinde ve ülkemizde
de kullanılan ‘gerçek acil has-
tayı ilk değerlendirmede tanı-
yıp onu daha önce içeriye
alma' prensibiyle çalışan algo-
ritmalar etkin bir biçimde faali-
yete geçerse hastalar için de
biz hekimler için de iyi ve
daha güvenli bir hasta bakım
hizmeti mümkün olabilir.” iHa 

“Türkiye'de sağlık sistemi yükü acil
servislere yığılıyor”
“Türkiye'de sağlık sistemi yükü acil
servislere yığılıyor”

Bağırsak sağlığı anne karnındayken başlıyor
uzm. Dr. Tuğçe Karaca,

bağırsak sağlığının daha anne
karnındayken başladığına ve
nesilden nesile aktarıldığına
dikkat çekti. Özellikle çocukla-
rın büyüme ve gelişme dönem-
lerinde bağırsak sağlığını
korumanın, gelecekteki kronik
hastalık riskini azaltacağını be-
lirten Uzm. Dr. Karaca, “Eğer
sık hastalanan ya da az uyu-
yan, huzursuz bir çocuğunuz
varsa bağırsak dengesinin bo-
zulmuş olabileceğini aklınızda
tutmalısınız. Çocuğunuzun ba-
ğırsak sağlığını önemseyin.”
dedi. Karaca,  çocukların bağır-
sak sağlığını koruyacak öneri-
lerde bulundu.   

Çocuk Sağlığı ve Hastalık-
ları Uzmanı Dr. Tuğçe Karaca
bağırsak sağlığının, yetişkin-
lerde olduğu gibi bebek ve ço-
cukların da genel sağlığının
temel taşlarından biri olduğunu
söyledi.

Karaca, bebek ve çocuk-
larda bağırsak sağlığının öne-
mini vurgularken bağırsakların,
besinlerin emilimi, toksinlerin
atılımı ve bağışıklık sisteminin
düzenlenmesi gibi hayati gö-
revleri üstlendiğini hatırlattı.

Çocukların bağırsak sağlı-
ğını korumanın yetişkinlikte
kronik hastalıklara karşı da kal-

kan oluşturacağını belirten
Uzm. Dr. Karaca, “Bağırsak
sağlığının anne karnında başla-
yıp kuşaktan kuşağa aktarıldığı
bilgisi son yıllarda çocuk sağlığı
konusundaki bilimsel toplantı-
larda ele alınan konuların ba-
şında geliyor” diyerek şöyle
konuştu: “Bağırsaklarımızda,
mikrobiyatamız (dost bakteriler)
olması, sağlıklı bir hayat sür-
dürmemiz için çok önemlidir.
Mikrobiyata, bağışıklık sistemi-
mizin gelişmesinde, uyku, iştah
ve duygu durumumuzun dü-
zenleyen mutluluk hormonu
Seratonin’in yüzde 90’ını sen-
tezlenmesinde, K vitamini sen-
tezinde önemli rol oynar. 

Ayrıca bizi obezite, astım
gibi kronik hastalıklardan, infla-
matuvar bağırsak hastalığı ve
alerjilerden korumaya yardımcı
olur. Bu mikroorganizmaların
etkisi henüz bebek, anne kar-
nındayken başlar.

Anne karnındaki bebeğin
üreme hücreleri, annenin mik-
robiyatasının genlerinden etki-
lenir ve bu şekilde diğer
kuşaklara aktarılır. Hamilelik sı-
rasında annenin stresi, gereksiz
yere antibiyotik kullanması gibi
mikrobiyatayı bozan faktörler
sonucunda çocuklarda dikkat
eksikliği, astım, obezite hatta

lösemi gibi hastalıkların daha
çok görüldüğü saptanmıştır.
Özellikle normal doğumun mik-
robiyata gelişiminde önemli bir
rolü vardır.  Bebek doğum ka-
nalında annenin mikrobiyatasını
alır ve bağırsaklarında bu mik-
robiyata gelişir.

Doğum sonrası bebeklik
döneminde anne sütü alımı ile
sağlıklı mikrobiyata gelişmeye
devam eder. Anne sütü sağlıklı
bağırsak mikrobiyatası gelişi-
minde en önemli faktördür.
İkinci en önemli faktör, ilk 3
yaşta antibiyotik kullanımının
minimumda tutulmasıdır.
Üçüncü en önemli faktör ise
sağlıklı, lifli beslenmek ve mut-

laka rafine şekerden uzak dur-
maktır. Eğer sık hastalanan ya
da az uyuyan, huzursuz bir ço-
cuğunuz varsa bağırsak den-
gesinin bozulmuş olabileceğini
aklınızda tutmalısınız” 

çocuklarınızın 
bağırsak sağlığını 

Destekleyecek 
öneriler 

Öte yandan çocuk hekim-
lerinin sadece sağlıklı bir ço-
cukluk dönemi için destek
olmayı değil, çocuğun tüm ha-
yatı boyunca sağlıklı bir yaşam
sürmesi için rehber olmayı
amaçladığını belirten Uzm. Dr.
Karaca, sağlıklı bağırsaklar için
beslenme önerilerinde bulundu.

Lif tüketiminin önemine dikkat
çeken Karaca, “Çocukların ye-
terli miktarda “lif” alması, sindi-
rim sisteminin düzenli
çalışmasına yardımcı olur. Lifli
gıdalar, bağırsaklardaki faydalı
bakterileri besleyerek “mikrobi-
yota”yı dengeler. Elma, armut,
muz, brokoli, lahana, brüksel
lahanası, turp, havuç, yulaf,
tam buğday ekmeği, kahve-
rengi pirinç, nohut, mercimek,
fasulye önemli lif kaynaklarıdır.
Çocuklarınızın diyetinde bu gı-
dalara yer verin.” dedi. 

işlenmiş 
gıDalarDan
uzak Durun 

Uzm. Dr. Karaca, bağırsak-
larda bulunan faydalı bakterile-
rin sayısını probiyotiklerin
artırdığını, bu bakterilerin bes-
lenmesini de prebiyotiklerin
sağladığını hatırlatarak, çocuk-
ların probiyotik olarak yoğurt,
kefir, lahana turşusu gibi fer-
mente sebzeler, prebiyotik ola-
rak sarımsak, soğan, muz,
kuşkonmaz, tam tahılları tüket-
melerinin önemini vurguladı. Su
tüketiminin sindirim sisteminin
sağlıklı çalışması için önemli ol-
duğunu hatırlatan Karaca, ço-
cukların günlük olarak yaşlarına
uygun miktarda su içmelerinin
teşvik edilmesi gerektiğini söy-

ledi. Çocukların rafine şekerler
ve işlenmiş gıdalardan uzak tu-
tulması gerektiğini sözlerine ek-
leyen Uzm. Dr. Karaca, “Bunlar
bağırsaklardaki faydalı bakteri-
lerin dengesini bozabilir ve in-
flamasyona neden olabilir” diye
konuştu. 

antibiyotik
kullanımına Dikkat 

Uzm. Dr. Karaca stresin,
çocukların bağırsak sağlığını
olumsuz etkileyebileceğini söy-
ledi.  Özellikle sınavlar, okul
baskısı ve sosyal kaygılar gibi
faktörlerin çocuklarda bağırsak
problemlerine yol açabileceğini
kaydeden Karaca, şöyle ko-
nuştu: “Stresin azaltılması için
çocukların düzenli fiziksel akti-
vite yapması, açık hava oyunla-
rına katılması ve uyku düzenine
dikkat edilmesi önemlidir. Ço-
cuklarda bağırsak sağlığını teh-
dit eden bir başka faktör
antibiyotiklerdir. Antibiyotikler,
sadece zararlı bakterileri değil,
aynı zamanda bağırsaklardaki
faydalı bakterileri de yok edebi-
lir. Bu nedenle çocuklarda anti-
biyotik kullanımı, gereksiz yere
yapılmamalıdır. Antibiyotik te-
davisi sırasında sonrasında
probiyotik takviyesi verilmesi,
bağırsaklardaki dengeyi yeni-
den sağlayabilir.” iHa 

Kireçlenme 50 yaş üzeri hastalarda daha sık görülüyor
Diz kireçlenmesi; diz ekle-

minin ilerleyici harabiyetine ve-
rilen isim olup, diz ekleminin
içindeki kıkırdakların hasarına
bağlı olarak eklemi oluşturan
kemiklerin birbirine sürterek ha-
reket etmeye başlamasına ve
eklemin normal anatomisinin
bozulmasına bağlı ortaya çık-
maktadır. Ortopedi ve Travma-
toloji Uzmanı Doç. Dr. Tuna
Pehlivanoğlu, orta-ileri yaş has-
talarda görülen ve hareket ka-
biliyetini kısıtlayıp, şiddetli
ağrıya sebebiyet vererek hayat
kalitesini düşüren diz kireçlen-
mesinin önlenmesindeki önemli
noktalar ve tedavisi hakkında
açıklamalarda bulundu.   

Diz kireçlenmesi genelde
orta-ileri yaş (40-50 yaş ve
üzeri) hastalarda görülmektey-
ken, hastaların yüzde 70’inden
fazlası 55 yaş üzerinde tanı al-
maktadır. Yüksek kilo, genetik-
ailesel sebepler ve geçirilmiş
travmalar da sebeplerinden ba-
zılarıdır. Genç hastalarda da diz
eklemini oluşturan kemiklerin
kırıkları, doğuştan gelen kemik
eğrilikleri, iltihaplı romatizma
(romatoid artrit), gut hastalığı,
diyabet, obezite neticesinde de
görülebilmektedir. Ortopedi ve
Travmatoloji Uzmanı Doç. Dr.
Tuna Pehlivanoğlu, “Diz ağrısı
kireçlenmenin en önemli ve ilk
bulgularından biridir” dedi ve

ekledi: “Bu ağrı yürüme ve ha-
reket esnasında çok şiddetle-
nip, hastayı hareket edemez
hale getirebilir. Ayrıca gece uy-
kudan uyandıracak kadar şid-
detli hale gelen ağrı uykuyu
bozup, hayat kalitesini ciddi
derecede düşürebilir. Yürüme
güçlüğü ve hatta tamamen yü-
rüyemez hale gelme, yürürken
dizin kilitlenmesi, diz ekleminin
özellikle içe doğru eğrilmesi,
dizden ses gelmesi, sık görülen
belirtilerdendir. Azalmış hare-
kete bağlı olarak diz çevresin-
deki kaslar da zayıflamakta ve
hastaları günden güne daha az
fiziksel aktivite yapabilecek
hale getirmektedir. Son tahlilde
diz kireçlenmesinin ilerlemesine
bağlı olarak hastaların hayat
kalitesi ciddi derecede azal-
maktadır. Hastalarda bu şika-
yetlerden herhangi birinin
mevcut olması halinde bir orto-
pedi uzmanına başvurmaları
gerekmektedir.” 

Diz kireçlenmesinDe 
PrP yöntemi

uygulanabilir 
Diz kireçlenmesinin baş-

langıç tedavisi (ameliyat dışı)

medikal tedavi olup, ağrı kesici
- iltihap giderici (anti-inflama-
tuar) ilaçlar, kremler, ağızdan
alınacak takviyeler ve soğuk
uygulamalar ilk etapta semp-
tomların ortadan kaldırılmasına
yöneliktir. Fizik tedavi ve kilo
kontrolü de başlangıç tedavi-
sine eklenmektedir. İlaç tedavi-
lerinden fayda görmeyen ya da
az fayda gören hastaların dizle-
rine kortizon, lokal anestezikler,
hyaluronik asit ve PRP gibi en-
jeksiyonlar uygulanabildiğini
belirten Doç. Dr. Tuna Pehliva-
noğlu, “Bu tedaviler kesin
çözüm olmamakla beraber,
hastaların mevcut ağrılarını or-
tadan kaldırıp hayat kalitelerini
artırmaya yöneliktir. Uygun
hastaların dizlerine uygulana-
cak kök hücre enjeksiyonu,
onarıcı ve tedavi edici etkiye
sahip olabilmektedir. Ameliyat
dışı tedavilerden fayda görme-
yen ya da bir süre fayda gör-
mesine rağmen sonrasında
yeniden kötüleşen hastalara
ameliyat önerilmektedir” dedi. 

İlerlemiş diz kireçlenmesi
tedavisinde, ameliyat dışı yön-
temlerin işe yaramaması ha-

linde en başarılı ve altın stan-
dart olan tedavi seçeneğinin
diz protezi (artroplasti) ameliyatı
olduğunun ifade eden Doç. Dr.
Tuna Pehlivanoğlu, “Bu ameli-
yat neticesinde hastalar ağrısız
olarak hareketlerine devam
edebilmekte, kolayca oturup
kalkmakta ya da merdiven inip
çıkarak hayatlarına kaldıkları
yerden devam edebilmektedir-
ler. Hatta aktif olarak sportif
faaliyetlere de geri dönebilmek
mümkün olmaktadır. Diz kireç-
lenmesi olan, yaşının genç ol-
masından dolayı protez adayı
olmayan ancak ileri evre kireç-
lenme ağrısı olan hastalara,
protez ameliyatına kadar vakit
kazandırmak için uygulanacak
kemik ameliyatlarında (yüksek
tibia osteotomisi / distal femur
osteotomisi) ise, hastaların ek-
lemleri korunarak yüksek hayat
kalitesi ile yaşamlarına devam
edebilmeleri sağlanabilmekte-
dir” açıklamalarında bulundu. 

Diz protezi ameliyatının;
ileri evre kireçlenmesi olan, diz
eklemi ileri derecede hasarlı
olan, şiddetli ağrısı olan, yü-
rüme yetisini kaybetmeye baş-

lamış, dizinde şekil bozukluğu
(içe veya dışa doğru bükülme)
gelişmeye başlamış, merdiven
inip çıkamayan, gündelik işle-
rini göremeyen, fiziksel aktivite-
lere katılımı ciddi anlamda
azalmış, tüm bunlara bağlı ola-
rak hayat kalitesi düşmüş orta-
ileri yaş hastalarda
uygulanabildiğini söyleyen Or-
topedi ve Travmatoloji Uzmanı
Doç. Dr. Tuna Pehlivanoğlu,
“Bu ameliyatta, dizin tamamın-
daki ya da bir kısmındaki ekle-
min hasarlı yerlerinin
uzaklaştırılıp, yerine eklemi ye-
nileyip düzelten protez implant-
ları konulmaktadır. Hastalar
ameliyatın ertesi günü ayağa
kaldırılır, destekli yürütülür ve
diz çevresini kuvvetlendirici eg-
zersizleri yapmaya başlarlar.
Taburculuk sonrası ikinci hafta
sonunda dikişler alınır, destekli
yürümeye devam ederler. Ta-
burculuk sonrası 6. hafta des-
teksiz yürümeye başlar ve
gündelik işlerine döner. 3. ay
temas olmayan sporlara başla-
nabilirken, 6. ayda tüm sporları
yapabilmek mümkün hale gelir”
dedi. iHa 
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Manisa Futbol Kulübü, Trendyol 1. Lig’in 13. hafta mücadelesinde deplasmanda karşılaşacağı Keçiörengücü maçının hazırlıklarını sürdürdü

Burhan AKDEMİR
MANİSA Futbol Kulübü,

Trendyol 1. Lig’in 13. hafta
mücadelesinde 23 Kasım
Cumartesi günü saat
13.30’da Aktepe Stadı’nda
Ankara Keçiörengücü’ne
konuk olacak. Siyah-be-
yazlı ekip, mücadelenin ha-
zırlıklarına Teknik Direktör
Çağdaş Çavuş yönetiminde
gerçekleşen antrenmanla
devam etti. Isınma hareket-
leriyle başlayan antrenman
5’e 2 top kapma oyunuyla
devam etti. Antrenman dar
alan oyunları ve taktik çalış-
mayla sona erdi.

Siyah-beyazlılar, bugün
yapacağı antrenmanla
maçın hazırlıklarını sürdüre-
cek. 

MANiSA FK’DAN TAKTiK iDMAN
Amatörde şölen var!

MANİSA il genelinde 23-24 Kasım
tarihleri arasında amatör liglerde büyük
bir heyecan yaşanacak. 83 takımın yer
aldığı BAL, Süper Amatör ve 1. Amatör
Küme'de toplam 10 grupta oynanacak
39 mücadelede ekipler sahaya galibiyet
için çıkacak. 

Bölgesel Amatör Lig (BAL) 8. Grupta
mücadele eden Manisa takımlarından
Manisa 1965 Spor ile 1965 Nurlupınar
Gençlergücü 24 Kasım Pazar Günü koz-
larını paylaşacak. Akhisarspor-Alaşehir
Belediyespor karşılaşması ise Akhisars-
por’un maçlara çıkmama kararı alması-
nın ardından oynanmayacak. 

SÜPER AMATÖR’DE 
13 KARŞILAŞMA OYNANACAK 
Manisa Süper Amatör Lig 5. hafta-

sında Merkez Grubunda 23 Kasım Cu-
martesi Günü: Manisa
Karaköyspor-Yuntdağspor, Maltaspor-
Çatalköprüspor, Yıldızspor 45 FK-Tur-
gutlu İstasyonspor, 45 Barbaros
Gençlikspor-Manisaspor, Horozköy
Gençlik İhtisasspor-Çıkrıkçıspor karşılaş-
maları, Manisa Süper Amatör Lig Salihli
Grubunda 23 Kasım Cumartesi Günü:
Köprübaşı Belediye Gençlikspor-Kapan-
cıspor, Sarıgöl Gençlerbirliği Belediyes-
por-Kulaspor, Kula Ülküspor-1984
Salihlispor, Selendi Belediyespor-Salihli
Belediyespor karşılaşmaları, Manisa
Süper Amatör Lig Akhisar Grubunda 24
Kasım Pazar Günü: Bakır Gençlerbirliği-
Mütevelli 1965 Spor, Kayalıoğluspor-Sa-
ruhanlı Belediyespor FK, Soma 301
Karaelmasspor-Develi Futbol SK, Kırk-
ağaç Acar İdman Yurdu-Akhisar Bele-
diye 1885 Spor karşılaşmaları
oynanacak. 

Spor servisi

Okul sporları müsabakaları başladı
MANİSA Çok Amaçlı

Spor Salonu’nda yapılan açı-
lış seremonisinin ardından
sporcular il birinciliği için kıya-
sıya mücadele etti. Açılış se-
remonisine Okul Sporları
Şube Müdürü Fatih Umut Al-
tınışık, Judo İl Temsilcisi Ser-
hat Demir, antrenörler ve
sporcular katıldı. 2024-2025
sezonunda Manisa’da Genç-
lik ve Spor İl Müdürlüğü'nün
organizasyonuyla toplam 60
farklı branşta müsabakalar
düzenlenecek. Müsabaka-
larda dereceye giren okullar,
iller arası grup, yarı final ve

final etaplarında Manisa’yı
temsil edecek. Manisa Genç-
lik ve Spor İl Müdürlüğü tara-

fından organize edilen Okul
Sporları Müsabakaları, mer-
kez ve ilçelerdeki tüm okullar-

dan takımların katılımıyla mi-
nikler, küçükler, yıldızlar ve
gençler olmak üzere 60 ayrı
kategoride gerçekleştirilecek.
Manisa Gençlik ve Spor İl
Müdürü Yunus Öztürk, okul
sporlarının, sporun geniş kit-
lelere yayılması ve gençlerin
gelişimi açısından büyük
önem taşıdığını vurguladı. Öz-
türk, 2024-2025 okul sporları
sezonunda 45 bin öğrencinin
farklı spor branşlarında yer al-
masını hedeflediklerini belirte-
rek, “Bu sezon,
çocuklarımızın spora olan ilgi-
sini artırmak ve spor yapma-

larını teşvik etmek için çalış-
malarımıza hız kesmeden
devam ediyoruz. Bakanlığımı-
zın yürüttüğü okul sporları
faaliyetleri sayesinde bu
gençlerimizin arasından Av-
rupa, dünya ve olimpiyat
şampiyonları çıkıyor. Sporcu-
larımıza, beden eğitimi öğret-
menlerimize ve
antrenörlerimize başarılar dili-
yorum. Okul sporları faaliyet-
leriyle gençlerimizin hem
fiziksel hem de sosyal geli-
şimlerine katkı sunmayı
amaçlıyoruz" dedi. 
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